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Endelig et 
modspil

Marts måned stod traditionen tro i landsstævnernes tegn, og de ti landsstævner 
blev et festfyrværkeri af idræt og samvær. 5000 firmaidrætsfolk var med, og hvis 
man spørger dem, ville de ikke undvære den oplevelse.

Idrætsafdelingens (IA) fremtid er derfor et vigtigt og højst aktuelt emne, der skal til de
bat på formandsmødet den 1. maj. Der skal ikke besluttes nogle ting på mødet, men 
debatten vil give en vigtig strømpil for IA’s fremtid.

Formændene skal nu tage stilling til to oplæg. Der har et stykke tid ligget et oplæg klar 
fra strukturgruppen, og det oplæg har nu - langt om længe fristes man til at sige - fun
det sig en kvalificeret modspiller i et debatoplag fra IA’s bestyrelse.

Det er i elvte time, at IA tager sig sammen og får markeret sig. Hidtil har strukturgrup
pens forslag stået uimodsagt, og det kan ikke være meningen i et demokratisk idræts
forbund, hvis eksistens og berettigelse står og falder med, at de folkevalgte skal være 
dynamiske og fremadskuende.

IA’s oplæg bygger videre på det bestående. Der lægges op til en flexibel tolkning om
kring størrelsen af landsstævnerne, der kan variere fra år til år. IA vil gerne give flere 
sammenslutninger mulighed for at afholde landsstævner, der jo er en god mulighed for 
at markere sig i lokalsamfundet. Den mulighed får de mindre sammenslutninger med 
dette oplæg.

Oplægget fra IA adskiller sig på ét punkt væsentligt fra strukturgruppens oplæg. IA ope
rerer ikke med landsdelsstævner som en fast integreret del af en ny struktur. Lands
delsstævner skal i stedet opstå på baggrund af et ønske fra brugerne. Firmaidrætten har 
ikke brug for elitestævner. Vi står for den brede idræt.

Strukturdebatten omkring idrætsafdelingens fremtid har været præget af for megen luk
kethed. Kortene har været holdt alt for tæt ind til kroppen, også fra forbundsstyrelsens 
side. Det ville have gavnet debatten, og klædt forbundsstyrelsen, hvis der på et tidligt 
tidspunkt havde været meldt klart ud; vi skal i den retning.

I stedet har der været rige muligheder for gætterier og lygter. Det sidste rygte ville vide, 
at landsstævnerne skulle nedlægges, og at en hel amtskreds ville forlade forbundet hvis 
det skete. Sandheden er, at det aldrig har været på tale, at forbundets landsstævner 
skulle afskaffes, men derimod at formen eventuelt skulle ændres. Mere information og 
kendskab til strukturgruppens forslag, og man ville have undgået gætterier og rygter.
Lad os håbe på en saglig og konstruktiv debat den 1. maj. For idrættens skyld.

John Thrane.

Firmaidræt
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Lad idrætten 
bestemme/tale

Idrætsafdelingens (IA) 
struktur skal til debat 
på det kommende 
formandsmøde den 1. 
maj. Med dette oplæg 
vil IA gerne komme 
med et modspil - til 
debat - på formands
mødet.
Oplægget er udarbej
det af Tage Brostrøm, 
Jan Reinhold og Kim 
T. Jensen, på vegne af 
IA’s bestyrelse.

Med baggrund i IA-Te- 
madagene den 26.-27. 
september 1992 i Fre

dericia samt den efterfølgende 
debat, fremkommer IA med 
følgende oplæg til for
mandsmødet.

Med nedenstående oplæg 
mener vi, at strukturen på det 
idrætslige område bliver styrket 
nedefra og op gennem syste
met. Vi har bevidst udeladt

landsdelsstævner som en fast 
integreret del af strukturen, idet 
landsdelsstævner bør opstå på 
baggrund af et behov fra 
brugerne.

Landsstævnerne bibeholdes 
efter brugernes ønske, idet in
gen ønsker disse omdannet til 
rene finalestævner kun for “eli
ten”.

Vi lægger i forslaget op til, 
at idrætsafdelingernes årsmø
der afgør propositionerne for 
landsstævnemes afvikling år for 
år således, at der skulle blive 
mulighed for, at mange flere 
sammenslutninger vil kunne 
stå som arrangør af et 
landsstævne.

I korte træk går oplægget 
ud på:

- En ny struktur og sam
mensætning af IA’s bestyrelse 
og sektioner. (Idrætsafdeling 
ændres til idrætsudvalg, og 
sektionerne ændres til id

rætsafdelinger).
- En styrkelse af sektio

nerne. (Variable størrelser efter 
behov).

- En opprioritering af sek
tionsårsmøderne. (Deltagere fra 
sammenslutningerne, for 
derved at skabe kontakt til id
rætsfolkene).

Idrætsudvalg
Idrætsudvalget skal være et 

selvstændigt udvalg i lighed 
med forbundets aktivitetsud
valg (AU) og uddannelsesud
valget (UU).

Idrætsudvalgets opgaver 
omfatter bl.a. P.R. og markeds
føring, nye aktiviteter til 
landsstævneprogrammet, sam- 
arbejde/koordinering med AU 
og UU, ankeinstans vedr. 
turnerings- og spilleregler samt 
evt. anke over idømte karan
tæner ved landsstævner, 
fastlægge deltagerbeviser til 
landsstævner samt afvikle id
rætsårsmødet for ca. 100 pers.

Idrætsafdelingerne
Idrætsafdelingerne, som mi

nimum består af 3 pers., har 
bl.a. følgende opgaver: Afvikle 
landsstævne(r), udvikle egen 
aktivitet, afholde årsmøde og 
samarbejde med kredse og 
sammenslutninger omkring af
vikling af stævner.

Til årsmødet, der afholdes i 
april måned, indbydes re
præsentanter fra sammen
slutningerne, og alle har tale- 
og stemmeret, og alle er valg
bare.

På årsmødet behandles ind
komne forslag til turnerings- og 
spilleregler for egen aktivitet 
(vedtagne regler træder i kraft 
med det samme), erfaringsud
veksling, udvikling bl.a. gen
nem enmedebat og valg af id
rætsafdelingsledelse.

Landsstævner
Med hensyn til landsstævner 

er der flere nye ting. Startkon- 
tingentet er ophævet, alle er 
sikret mere end en 
kamp/match, kvalifikation sker 
gennem deltagelse i kreds- el
ler landsdelsstævne, samt at det 
er sammenslutningerne der 
godkender hold/par/spillere til 
et landsstævne og ikke længere 
kredsen.

Afslutningsvis kan det 
nævnes, at det hele tiden har 
været IA’s holdning, at ved en 
strukturændring skal der ske 
en styrkelse af fundamentet 
(årsmøderne), således at be
slutningerne træffes af 
brugerne, hvilket vi mener til
godeses af dette oplæg.

Oplægget vil efter planerne 
blive fremlagt på DFIF’s for
mandsmøde, der afholdes den
1.-2. maj 1993 i Nyborg, hvor 
Idrætsafdelingens nye struktur 
er på dagsordenen.

Struktur/organisation for idnetsudvalg samt idrætsafdeli„gei
_____  satdel,nge.

- S T
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Ta' dit barn og gå en tur
A f Bo Isaksen 
Aktivitetskonsulent, DFIF

DFIF går sammen 
med Red Barnet og 
arrangerer til efteråret 
en landsdækkende 
familie-gå tur til 
fordel for Red Barnets 
arbejde i Lesotho.

I samarbejde med den dan
ske humanitære hjælpeor
ganisation Red Barnet, plan

lægger DFIF’s aktivitetsudvalg 
en landsdækkende familie-gå
tur, til hjælp for handicappede 
børn i Lesotho i Sydafrika.

Kampagnen med navnet 
“Ta’ dit barn og gå en tu r” er 
fastsat til den sidste søndag i 
skolernes efterårsferie den 24. 
oktober kl. 14.00. På denne for
håbentlig solbeskinnede FN- 
dag, vil der så mange steder i 
Danmark som muligt, være 
mulighed for at familier kan gå 
en dejlig naturtur for 20 kr pr. 
familie. Pengene vil gå ube
skåret til Red Barnets projekt i 
Lesotho.

Lokalradioerne forsøges 
også inddraget i samarbejdet,

via en radioproduktion be
stående af quiz, udtalelser fra 
kendte danskere som f.eks. 
Hans Otto Bisgaard, Anker 
Jørgensen, Dronning Ingrid til 
gavn for projektet samt kam
pagne-jingles til at indramme 
radiodelen. Ideen er så, at 
firmaidrættens bysammen
slutninger gratis kan få radio
materialet tilsendt, og præsen
tere det til deres lokalradio for 
via dette at få et godt og frugt
bart samarbejde op at stå eller 
udbygget.

Alle sammenslutninger 
skal deltage

Målet er naturligvis at få alle 
sammeslutningerne til at del
tage, så vi offentligt kan stå 
frem og sige, at firmaidrætten

overalt i Danmark har motio
neret til gavn for Red Barnets 
humanitære hjælpearbejde i 
Lesotho. Det vil skabe respekt 
om DFIF’s arbejde og ikke 
mindst stor interesse for sam
menslutningernes øvrige tilbud 
i løbet af vinteren.

Maximal PR-værdi
Arbejdet med kampagnen 

vil bestå i for én eller to 
personer at afmærke en køn 
vanclrerute på 3-6 km til den 
24. oktober, samt at sælge 
startkort ved startstedet kl. 
14.00.

Radiomateriale, presse
meddelelser, tryksager m.v. vil 
blive koordineret fra for
bundskontoret. Arbejdsbyrden 
vil blive yderst minimal for

sammenslutningen, men PR- 
værdien vil være maximal.

LJdover lokalradioen vil lo
kalaviser, landsdækkende avi
ser samt landsdækkende tv og 
radiomedier være interesseret 
i at orientere om kampagnen 
så offentlighedens bevågenhed 
vil være meget stor.

Hvis sammenslutningen har 
familieidræt på programmet el
ler har planer om at starte det 
op, er der her en oplagt mulig
hed for at gøre reklame for sig 
selv.

Har du allerede nu spørgs
mål eller på anden måde inte
resseret er du velkommen til at 
kontakte Bo Isaksen på for
bundskontoret i Nyborg. Tlf. 63 
31 65 60.

Sponsor for:
European Federation for Company Sports 
Europäische Federation fur Betriebssport 
Fédération Européenne des Sports Corporatifs
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Støtte til børn i Lesotho
A f Poul Erik Petersen 
Red Barnet

Lesotho er et af Afrikas 
mindste lande. Det har en 
befolkning på 1,7 mio., 

og landet består næsten ude
lukkende af bjergområder. Are
aler til landbrug findes kun i 
meget begrænset omfang.'lan- 
det tilhører derfor gruppen af 
de økonomisk svageste udvik
lingslande.

Splittede familier
Landet er tilmed stærkt øko

nomisk afhængigt af Sydafrika, 
som omgiver Lesotho på alle 
sider. En vigtig indtægtskilde er 
derfor de mange mænd fra 
Lesotho, som i længere perio
der arbejder i sydafrikanske 
miner.

Arbejdet i Sydafrika skaber 
splittede familier, hvor mange 
har svært ved at tage sig af de 
børn, som fødes med eller 
pådrager sig et handicap. Red

Barnet vil derfor i en 4-årig pe
riode fra 1993 forestå et projekt 
for handicappede børn i Les
otho.

Projektet skal afdække, 
hvilke handicaps børn i Lesot
ho har, og hvilke konsekvenser 
dette får for deres levevilkår. 
På baggrund heraf skal lokale 
personalegrupper og frivillige 
organisationer uddannes til at 
tage sig af de handicappede 
børn.

Et vigtigt mål bliver at sikre 
rådgivning og støtte til familier 
med handicappede børn, såle
des at børnene længst muligt 
kan være i eget hjem. Desuden 
skal de handicappede børn sik
res skolegang og deltagelse i 
fritidsaktiviteter.

Projektet har et samlet bud
get på 2,1 mio. kr. over 4 år. 
Heraf dækker DANIDA 1,9 
mio. kr., mens Red Barnet skal 
udrede 200.000 kr. Det er dette 
beløb som søges tilvejebragt 
gennem aktiviteten “Ta1 dit 
barn og gå en tur”, søndag den 
24. oktober i samarbejde med 
Dansk Firmaidrætsforbund.

EDB SYSTEM 
til

FIRMAIDRÆT

Total integration

•  Medlemsadministration

•  Firmaklubadministration

•  Turneringsstyring
•  Tekstbehandling

•  Økonomistyring/Afdelingsopdelt 
(Concorde Finans)

•  Statistikker

•  Girokort + rykker
•  Rapport generator

•  Udskrift af lister/labels

•  Bane belægning

•  Bane booking
•  Kesultatopdatering

in-data

A

tlf. 42 88 64 59
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Hyggemix i højsædet hos Hydro

De norske piger fra Hydro, Karmøy, deltager hvert år i Hydro- 
Cup i Tønder. - Vi er ikke kun i Tønder for at spille håndbold. Vi 
kommer også for at træffe nye og gamle venner, siger Randi 
Skår, nederst til venstre på billedet. Randi var med i håndbold
stævnet for 8. gang.

De tre Tønderhaller 
stod på den anden 
ende i weekenden 
den 3.-4. april. Hal
lerne var invaderet af 
450 håndboldspillere 
på alle niveauer - ak
tive og ikke-aktive - til 
det årlige håndbold
stævne, Hydro-Cup.

Tekst og foto. John Thrane.

Der var deltagelse fra 
søsterselskaberne i 
Norge og Tyskland, da 

Hydro Aluminium i Tønder for 
13- gyng afviklede det årlige 
håndboldstævne, Hydro-Cup.

Vinder aftenfesten 
hver gang

Fra det norske søsterselskab 
Hydro, Karmøy deltog tre hold, 
og Firmaidræt talte med Randi 
Skår, der deltog for 8. gang.

- Sidste år blev vi nummer 
tre i turneringen, men i år bli
ver det nok en sidste plads. 
Det slår os ikke ud, vi kommer 
igen til næste år, for vi vinder 
altid til aftenfesten, siger en 
munter, men forpustet Randi 
Skår, der dog ærgrer sig lidt 
over, at holdet netop har tabt 
den tredie kamp i træk med 
kun ét enkelt mål.

De tre norske hold havde 
en lang hjemrejse foran sig. 
Turen fra Karmøy tager 24 ti
mer. De tog afsted torsdag 
middag, og ankom til Tønder 
fredag middag.

Hydro i Karmøy har 1500 
ansatte, og over 1000 af dem er 
medlem af firmaidrætsklubben. 

- Når vi kommer hjem man

dag aften, går vi straks igang 
med at samle penge ind til 
næste års tur. Turen herned 
koster 2000 kr., og vi betaler 
alt selv. Pengene samler vi 
sammen ved at arbejde over 
på fabrikken. Vi gør rent, ma
ler og laver forskelligt vedlige
holdelsesarbejde.

- Vi er ikke kun hernede for 
at spille håndbold. Vi træffer 
gamle og nye venner, og det 
bliver ikke til så meget søvn de 
tre dage i Tønder, fortæller 
Randi Skår, der også glæder sig 
til, at Hydro Aluminium, Tøn
der til sommer kommer på 
genvisit i Karmøy.

Succes med hygge-mix
Det er en garvet arrangør

gruppe på 7-8 folk, der står bag

håndboldstævnet. Jens Kristian 
Pedersen var en af initiativta
gerne til håndboldstævnet for 
tretten år siden, og han er sta
dig med, selvom han ikke har 
arbejdet på Hydro Aluminium i 
Tønder de sidste 7 år.

- Jeg kan simpelthen ikke 
undvære det, siger Jens Kris
tian. Her kan alle være med, 
både dem der blot vil hygge 
sig, men også dem der går til 
den. Derfor har vi også inddelt 
holdene i en eliterække for 
rene dame- og herrehold, en 
mix-række, og en hygge-mix- 
række.

- Vi var, så vidt jeg ved, de 
første til at spille mix-håndbold 
herhjemme. Men de sidste par 
år var der for mange hold, der 
gik for meget op i det. Derfor

lavede vi hygge-mixrækken, der 
nu i år er vokset til 28 hold. I 
hygge-mix skal der være mindst 
tre damer på banen, og der må 
kun være én aktiv herrehånd
boldspiller på holdet. På den 
måde får vi mange med, der 
ikke spiller håndbold til daglig. 
Sidste år opfordrede vi holdene 
til at klæde sig ud, og det er rig
tig slået igennem i år, siger Jens 
Kristian.

Aktiv firmaklub
Hydro Aluminium i Tønder 

har en særdeles aktiv firma
idrætsklub, der deltager i stort 
set alt hvad Tønder og Om
egns Firmaidræt tilbyder.

- Vi får virkelig en fin op
bakning fra firmaet til at dyrke 
firmasport, siger Alice Lausten, 
aktiv håndboldspiller, men 
også med i arrangørgruppen.

- 1 dag har vi selv otte hold 
med til stævnet, og selv vores 
direktør deltager i hyggemix- 
rækken, hvor det ikke kun gæl
der om at vinde. Der er også 
præmie til det bedst udklædte 
og sjoveste hold. I hyggemix- 
rækken er der også mange æg
tepar med, og det er med til at 
give ekstra stemning på til
skuerpladserne, at børnene er 
med og danner heppekor.

- Selvom vi er godt tilfredse 
med antallet af deltagende 
hold, kunne jeg godt nævne 10 
andre firmaer som kunne være 
med. Vi kan mærke, at der i 
øjeblikket er nedskæringer 
overalt, og flere steder lægges 
firmaer sammen, siger Alice, 
der håber på at se nogle fyn
ske og sjællandske hold til 
stævnet næste år.

- Ja - vi savner virkelig 
nogle fynske og sjællandske 
firmahold, og jeg håber, at om
talen her i bladet vil give nogle 
flere tilmeldinger næste år. De 
skal bare ringe, så får de en in
vitation, siger Alice Lausten.
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Tekst & foto. Peder Bisgoard 
Hillerød Firmasport

Hillerød Firmasport 
havde inviteret Ole 
Larsen fra TV2 til at 
give de frivillige le
dere “et spark bagi”.

Dette var et af de mange 
spørgsmål, som 30 fri
villige og ulønnede le

dere fra Hillerød Firmasport 
blev konfronteret med af 
sportsjournalist Ole Larsen fra 
TV2 en tirsdag aften i firma- 
sportens Aktivitetscenter i Hil
lerød.

Hillerød Firmasport havde 
nemlig indkaldt til inspira
tionsaften, hvor Ole Larsen 
havde fået til opgave at give os 
ledere “et spark bagi” med tan
ker på stokkonservative fore
ninger, idrættens skrigen på 
manglende halkapacitet, inef
fektive bestyrelser, de traditio
nelle holdidrætters nedtur og 
meget mere.

Samvær - der er værd 
at samle på

Aftenen startede stille og ro
ligt med en snak om EM i fod
bold og den efterfølgende be-

Hvad har EM i fodbold, Sæsing 
I.F. og firmaidræt til fælles?
gejstring, hvor konklusionen 
blev, at vi ikke kunne bruge 
denne begejstring (læs: sam
vær), vi alle fandt der, til noget 
som helst - kun til den næste 
dårlige kamp! Derimod var alle 
enige om, efter at have set et 
kort klip fra en reportage om 
den lokale serie-6 klub, Sæsing 
IF., hvis eneste klubliv foregik 
i en skurvogn uden strøm og 
bad - at dét var samvær, der 
var værd at samle på.

Tidens tendenser
Derudover blev der talt om 

især firma idrættens muligheder 
for at udnytte de nye tenden
ser i retning af, at brugerne vil 
være fri for egentlig forenings
tvang og fri for lederarbejde, 
kombineret med muligheden 
for idræt i dagtimerne samt 
mulighederne i den nye fami
lieaktivitet - bowling, der er 
den helt store himmelstormer 
indenfor firmaidræt.

Ole Larsen var begejstret for 
firmaidrættens evne til hurtigt 
at opfange de nye ting i i- 
drætten, såsom bowling, petan- 
que, kroket m.m., kombineret 
med formålsparagraffen, hvor 
han fandt ordet samvær utrolig 
vigtig, og roste iøvrigt Hillerød 
Firmasport for at have sam
været før idræt og motion i

Der var både roser og "dunk 
i hovedet til Hillerød Firma
sports bestyrelse, da Ole 
Larsen fra TV2 var på besøg.

^umindelige idrætsforeningers 
problemer, for eksempel de 
unges frafald fra idrætten, 
trænernes høje lønninger og 
ambitionsniveau, kom der rig
tig gang i diskussionen af
sluttende med nogle hårde ord 
fra Ole Larsen overfor klub
bernes rovdrift på de små 
børn, hvor budskabet helt klart 
hed leg, leg og atter leg!

Et godt liv!
Aftenen sluttede med et klip 

fra en TV2 sportsudsendelse, 
hvor der blev vist pensionist- 
billard. Her kom definitionen 
på et godt liv: At kunne rejse 
sig op hver morgen, gå til bil
lard kl. 11.00, få 2 pilsnere, gå 
hjem til konen kl. 15.00 og få 
aftensmad kl. 18.00. (Citat: 
Jens, 79 år).

Efter knap tre timers snak, 
hvor der var blevet givet og ta
get af et godt hjerte sluttede af
tenen. Og der var ingen tvivl 
om, at alle sad tilbage med vis
heden om, at firmaidrætten 
“nok skal klare sig i fremtiden”!

formålsparagraffen!
Bestyrelsen blev “dunket” i 

hovedet og fik at vide, at det 
var vigtigt at sætte sig nye - og 
overkommelige mål medens 
det går godt - ikke nødvendig
vis mål om oprykninger og 
høje medlemstal. Nej, det dre
jer sig mere om kvalitet i akti
viteterne og tilfredse medlem
mer!

Idrættens problemer
Det var tydeligt, at Ole 

Larsen måske ikke var så vel
bevandret indenfor firma
idrættens kultur, men da delta
gerne også var interesseret i de

Hurtigskak i København

Lørdag den 14. marts var 
FDB’s skakklub i Køben
havn værter for de uoffi

cielle firmamesterskaber i 
hurtigskak for 4-mandshold. 
Turneringen blev afholdt i 
FDB’s lokaler i Albertslund 
med deltagelse af 12 firmahold.

Turneringen har ligget stille 
i to år på grund af for få til
meldinger, men efter en hen
vendelse fra Firmaklubbernes

Skaksammenslutning i Køben
havn, hvori man bad FDB om 
at stå for arrangementet, tog 
Kurt Flyvholm Kristensen 
handsken op, og sendte ind
bydelser ud.

- Det var et pilotprojekt, og 
vi er godt tilfredse med inte
ressen for turneringen. Delta
gerne var meget begejstrede 
for forholdene, og det er helt 
sikkert, at vi afholder turnerin

gen igen næste år, siger Kurt 
Flyvholm Kristensen, der 
fortæller, at der udover præ
mier til vinderne, også var lod
trækningspræmier blandt de 
deltagende hold.

Turneringen havde delta
gelse af 3 hold fra Jernbanens 
Skakklub, 2 hold fra Danmarks 
Radio, og ét hold fra FDB, Bis
pebjerg Hospital, Hovedsta
dens Naturgas, Råben Værktøj,

Posten, Lyngby og TITAN a/s.
Holdene fra Jernbanens 

Skakklub og Danmarks Radio 
dominerede turneringen. Jern
banen vandt med 18 point ud 
af 20 mulige med Danmarks 
Radio på 2. pladsen og Posten, 
Lyngby, på 3. pladsen.

Tre spillere scorede maxi- 
mumpoint med 5 sejre ud af 5 
mulige. Det var Jens Hartung 
der spillede 1. bræt for Jernba
nen, Svend Bjerkhof der spil
lede 2. bræt for Danmarks Ra
dio, og Helge Svendsen der 
var trediemand for Jernbanen.

-jt.

7



Firmaidræt

Bodyworkshop
•  m  "  % 1

i Sverige
I Sverige er man langt 

fremme med motion og be
vægelse for alle aldre. 
Birgit Rasmussen og Keld 

Engelhardt fra forbundets 
uddannelsesudvalg besøgte i 
weekenden den 27. - 28. marts 
en bodyworkshop i idrætscen
tret Fyrishov, hvor 650 menne
sker var samlet for at finde ny 
inspiration til det daglige ar
bejde.

Det blev til et inspirerende 
møde med mange nye mo
tions- og bevægelsesformer, og 
de oplevede også Sveriges 
Grand Old Lady på motions
området, Gunilla Eriksson

Idrætscentret Fyrishov havde 
alt til formålet. Et vandland til 
både store og små, undervis
ningslokaler, en stor hal og 
god udenomsplads. Opvarm
ningen foregik med mo
tionsdans, hvor man skiftede 
partner hele tiden så alle fik 
hilst på hinanden.

Derefter var der aerobic 
med instruktører på højt plan, 
der var streetdance, motions
gymnastik og musik så det gjal
dede i hele lokalet.

Tai Chi blev også præsente
ret, og der blev undervist i 
sammensætningen af musik og 
øvelser, hvor man lærte at lytte

Eva og Ing-Britt fra Korpen i 
Sverige stod for Bodyshoppen. 
Foto. Birgit Rasmussen.

og bruge alle former for musik 
til det program man sammen
satte.

Den største oplevelse var 
dog at se Sveriges Grand Old 
Lady, Gunilla Eriksson lave 
gymnastik blandt ca. 200 del
tagere nede på gulvet. At op
leve hendes smittende livs

glæde ved gymnastikken, se 
hende fange interessen hos alle 
hendes elever og få dem med 
på ideerne, var en dejlig ople
velse.

Søndag var vi klar igen kl. 
8.30, og her blev vi præsente
ret for en helt ny motionsart - 
Grounding. Det var spænd
ende. Der var aerobic, street
dance, motionsgymnastik, hip- 
hop og mere aerobic.

Igennem denne weekend 
har vi set 650 personer dyrke 
motion på en god og inspire
rende måde. Vi fik talt med 
mennesker, der arbejder på fri
villig basis som vi andre, men 
også med personer der er an
sat af den svenske firmaidræt 
og deres opbygning er meget 
lig vores.

Vi fik nye ideer med hjem 
til vores virke i dagligdagen 
som vi glæder os til at gå igang 
med, ligesom vi har fået gode 
kontakter som er værd at be
vare i fremtiden.

Birgit Rasmussen.

Sommertid er Tshirt tid
Plakat med motiv som på T-shirt

Vær med til at udbrede kendskabet til firmaidrætten på en 
festlig og farverig måde - hæng plakaten op, hvor der 

trænger til friske farver og fornyelse. Indrammet er den 
en oplagt gaveidé til repræsentation, receptioner,

fødselsdage m. v.
Plakaten måler 50 x 70 cm og koster kun 35,- kr ind.

solidt paprør.
Ring til forbundskontoret 65 31 65 60 eller udfyld 

nedenstående bestillingsseddel.

Bestillingsseddel:
Hermed bestiller undertegnede:

l I Stk. T-shirt varenr. 100860 / pr. stk. kr. 45,00 
Str. M _______ Str. I_________ Str. XI_______

□  Stk. plakat varenr. 100690
Str. 50 x 70 cm / pr. stk. kr. 35,00 - incl. paprør.

Navn:______________________________________

Adresse:

Sammenslutning:

DFIF-motivet i friske og g lade  forårsfarver e r trykt 
å  en læ kker 100 % ren bomulds T-shirt og koster 
un 4 5 ,-  kr.

På venstre æ rm e er diskret tryk t Dansk 
Firm aidræ tsforbund og forbundets logo.
T-shirten er fin a t bruge som præ m ie/gave  ved  
firm aidræ tsarrangem enter, stævner, som mer
fester og lignende.
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Forrygende fodbold fight

Nordjysk Klub Team, Aalborg, vandt veteranrækken i fin stil. De 
fire gutter kan fejre 20 års jubilæum på banen næste år. Fra ven
stre holdleder Keld Storm, Bo Larsen, Ulrich Sørensen, Jørn Guld
borg og Jens Thomsen. Foto. -jt.

A f  John Thrane

Det var Holstebro Firma- 
Idræts største arrange
ment til dato, da der i 

weekenden den 13.-14. marts 
blev afholdt landsstævne i in- 
defodbold. 450 spillere fordelt 
på 69 hold havde kvalificeret 
sig til stævnet, som bød på ma
sser af flot fodbold i de 120 
kampe der skulle spilles, før 
vinderene var fundet.

Kampene blev spillet i Id
rætscenter Vest, og de to hal
ler bød på helt perfekte ram
mer for landsstævnet. Alle 
kunne hele stævnet igennem 
følge med i, hvordan det gik 
de andre hold. Det gav den 
bedst mulige reklame for Hol
stebro F.-I., og var med til at 
sætte Holstebro på landkortet, 
som formand Palle Krintel, ud
trykte det.

Forrygende finale
I herrerækken blev de 

mange tilskuerer vidne til en 
sand gyser. Finalen stod mel
lem Danish Crown, Odense og 
Wiirth, Kolding, og det blev en 
forrygende kamp. Efter den 
ordinære spilletids udløb var 
stillingen 5-5, og der måtte om
kamp til. Den vandt Danish 
Crown med 3-0, så mesterska
bet kom i hus til fynboerne

med en samlet sejr på 8-5, ef
ter noget af det bedste inde- 
fodbold i mands minde, be
retter stævneleder Allan 
Christensen til Firmaidræt.

Veteran-række for 
første gang

For føste gang var der også 
en veteranrække for spillere 
over 40 år, og her havde fem 
hold kvalificeret sig. Også hos 
veteranerne blev man vidne til 
mange tætte og velspillede 
kampe. Nok løber de “gamle” 
drenge ikke længere så hurtigt, 
men så er teknikken til 
gengæld i højsædet.

Veteranrækken blev vundet 
af Nordjysk Klub Team fra Aal
borg, der er gamle lands
stævner-rotter, og som man vist 
roligt kan fastslå har et sam
menspillet hold.

"Puh-ha, den var tæt"
Nordjysk Klub Team puster 

ud efter puljekampen mod 
KFK, Ringkøbing. Efter fem mi
nutter stod der 0-0, efter at 
begge hold havde brændt flere 
store tilbud. Blot ét minut før 
tid var stillingen uafgjort 2-2, 
og sejren på 4-2 blev først slået 
fast fem sekunder før tid. Det 
kunne let være gået anderle
des, er alle enige om, efter at 
luften er vendt tilbage i lun

landsstævner 14-15 gange, og 
vi har tidligere vundet lands
stævnet udendørs to gange, 
fortæller de friske drenge, Bo 
Larsen, Ulrich Sørensen, Jens 
Thomsen og Jørn Guldborg fra 
Aalborg, der næste år kan fejre 
20 års jubilæum på banen.

- Vi har spillet sammen si
den 1974, så vi kender hinan
den, og ved på rygraden hvad 
de andre gør.

De nordjyske veteraner 
synes der er en god idé med 
den nye veteranrække.

- Standarden i veteranræk
ken er god, et par af holdene 
her er bedre end i oldboys- 
rækken, hvor der godt kan 
være stor styrkeforskel. Des
uden var vi uheldige og tabte 
til kredsstævnet, hvor vi stillede 
op i oldboys-rækken. Så da ve
teranrækken blev oprettet, slog 
vi straks til, griner Bo Larsen.

Betaler alt selv
Holdet fra Nordjysk Klub 

Team ser frem til lands- 
stævnerne hvert år, og så snart 
de ved hvor næste års lands
stævne skal være, går plan
lægningen igang. Holdet beta
ler alt selv. Overnatning foregår 
på et fritidshjem eller på en 
skole.

- Det drejer sig om hygge 
og fodbold. Vi dropper aldrig 
aftenfesten, og er aldrig de 
første der går hjem, selvom vi 
skal spille næste dag, slutter de 
gæve veteraner.

Næste puljekamp nærmer 
sig. Holdleder Keld Holm, der 
spiller på holdet til daglig - 
men endnu ikke er fyldt 40 - 
beordrer kammeraterne igang 
med opvarmningen. De gamle 
ben skal igang igen.

gerne.
- Vi har vel været til

Deltagerbeviserne var i å r skiftet ud med en landsstævne T-shirt, 
og de blev godt modtaget i Holstebro. Johnny Jeppsen og Conny 
Olsen måtte melde udsolgt søndag formiddag. Foto. -jt.

Vindere af landsstævnet i inde-fodbold 1993
Herrer Danish Crown, Odense.
Damer I.F. Posten, Aalborg.
Mix Renbæk, Aabenraa.
Oldboys Tim Maskinfabrik, Ringkøbing.
Veteran Nordjysk Klub Team, Aalborg.
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A f John Thrane

Holdet med det mærke
lige navn “Bekuan” ly
ste op i deres gule 

trøjer, hvor der bliver gjort re
klame for sporten. “At bowle, 
det bar’ dejlig” står der. Firma
idræt spurgte dem hvorfor.

- Bowling er et socialt spil 
hvor man lærer en masse at 
kende, siger Kurt H. Petersen, 
Susanne Leonelli, Benny Vogn
sen og André Hansen, alle 
med hjemsted i Ikast, og med
lemmer af Ikast Firma Idræts 
bowlingafdeling.

- Og så er det en sport alle 
kan finde ud af. Det kræver 
ikke den store træning, og man 
får noget ud af det første gang 
du prøver, tilføjer Benny Vogn
sen.

Kurt og Susanne deltog i 
mixrækken, hvor det blev til 
hæderlig placering som num
mer 18 ud af 29 par, med 884 
kegler. Benny og André deltog

"At bowle, det bar' dejlig"

Kurt H. Petersen, Benny Vognsen, André Hansen og Susanne 
Leonelli blev bidt a f bowling for et å r siden. Nu spiller de 2-3  
gange om ugen i Ikast Firma Idræt1 s bowlingafdeling, hvor 
Susanne er formand. Foto. -jt.

i E-rækken, og blev nummer 6 
ud af 46 hold, med 906 kegler, 
og det var de tilfredse med.

- Vi har spillet siden de
cember 1991. Vi skulle bare 
ned og kigge på forholdene,

da bowlinghallen åbnede i 
Ikast, og så blev vi bidt af det, 
fortæller André Hansen, der 
spiller 2-3 gange om ugen.

- Der er også et godt kam
meratskab. Unge og gamle kan

spille sammen, og du lærer en 
masse mennesker at kende, 
tilføjer Kurt.

Navnet på holdet - Bekuan 
- er en sammentrækning af 
Benny, Kurt og André. De ar
bejdede sammen på fabrikken 
Solex i Ikast, men da den luk
kede, blev de arbejdsløse. Der
for dannede de deres egen 
klub, så det er for egen lomme 
de er til landsstævne i Odense.

Susanne Leonelli er formand 
for Ikast F.I.’s bowlingafdeling. 
Den blev startet sidste år, og 
har faste baner hver mandag 
og tirsdag aften. Det første år 
er spillet tre turneringer med 
36 firmahold. Som andre ste
der, hvor firmaidrætten tager 
bowling med på programmet, 
er der også ventelister i Ikast, 
hvor der er omkring 100 med
lemmer og 20 på venteliste, 
fortæller Susanne.

Landsstævne i bowling
Næstformanden i 
Struer Firmaidræt, 
Troels Majlandt, var 
til landsstævne i 
bowling, og han 
fremkommer her 
med både ris og ros 
til arrangørerne.

T e g  var den 20. og 21. 
I marts til landsstævne i 
I Odense, og jeg vil starte 

frled at nævne, at trods det 
store deltagerantal blev tids
planen næsten overholdt til 
punkt og prikke. Maden til af
tenfesten var også så god, at 
man godt kunne have ønsket, 
at den var blev stående lidt 
længere, men der manglede 
absolut ikke noget. Alt i alt et 
godt landsstævne, men allige

vel bliver jeg nødt til, at 
komme med kritik af et par 
punkter, til arrangørerne af 
stævnet - FKS-Odense - i for
bindelse med afviklingen af 
stævnet.

1) Nu var det første gang, at 
der blev afviklet bowling i 2 
forskellige haller til lands
stævne. Men derfor mener jeg, 
det er under al kritik, at 2 fra 
samme firma/klub skal spille i 
hver sin hal. Dette bevirkede i 
en hel del tilfælde, at hold- 
kammerater/par ikke kunne 
følge hinanden.

2) Dernæst vil jeg gerne 
påpege, at resultatformidlingen 
var et stort kaos. Ikke bare tog 
det syv lange og syv brede før 
de blev hængt op. Det mindste 
man kan forlange er, at de bli
ver stillet op i rækkefølge, så 
man ikke skal tælle sig frem til 
sin egen placering.

3) Desuden kan jeg ikke 
forstå, hvordan det kunne tage 
1 time og 10 minutter fra sid

ste start var færdig, til de var 
klar med præmieoverrækkel
sen. Af egne erfaringer vil jeg 
mene, det højest kan tage en 
halv time.

Adgangsbegrænsning
Det har været diskuteret, at 

man skal lave adgangsbeg
rænsning til landsstævne i 
bowling, og hvordan man 
kunne gøre dette. Mit forslag 
lyder som følger:

1) Man tager det antal der 
kan deltage, og dividere det 
med antal tilmeldte sammen
slutninger. Så har man det an
tal hver sammenslutning må 
stille med.

2) Hvis der er nogle sam
menslutninger, der ikke kan 
stille med det antal de må, de
les de resterende ud på de an
dre, efter sammenslutningens 
størrelse.

3) Sammenslutningen skal 
så tilmelde dem i den række
følge, de mener de skal med i. 
Punkt 1 og 2 bestemmer hvor 
mange den enkelte sammen
slutning får med.

Dette vil bevirke, at delta
gerantallet ikke falder, og sam

tidigt bliver både de små og 
store sammenslutninger tilgo
deset.

Der er også fare for, hvis I 
beslutter jer til at begrænse an
tallet af deltagere, at kun vin
derne fra kredsstævnerne kan 
deltage. Så tvinger I sammen
slutningerne til at afholde 
kredsstævne i 30 forskellige 
rækker.

D.v.s. 6 herre rækker, 6 
dame rækker, 6 herrehold ræk
ker, 6 damehold rækker og 6 
mixhold rækker.

Om det kan lade sig gøre i 
praksis, ved jeg ikke, men det 
er også mest ment som et de
batoplæg.

Til sidst et spørgsmål til 
DFIF's bowlingsektion:

Hvordan kan det være, at vi 
skal have besværet med, at ud
fylde de gule klassifice
ringskort? Nu har jeg været til 
landsstævne i både 1992 og 
1993, og jeg har ikke hørt om 
nogen, som har skulle vise 
dem.

Med venlig hilsen 
Troels Majlandt 

Næstformand, Struer 
Firmaidræt
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Svar på kritik
Som formand for bowlin

gudvalget i FKS og sek
tionsleder for bowling skal 

jeg her forsøge at besvare dine 
kritikpunkter vedrørende 
landsstævnet i bowling.

1. Jeg ved ikke, om du kan 
forestille dig, hvor mange res
sourcer, det ville have krævet, 
at få alle spillere fra samme 
firma til at spille i samme hal 
også i den individuelle turne
ring, samtidig med, at man 
helst skulle have spillere i 
samme kategori på bane. Vi 
havde valgt helt at lade com
puteren bestemme, men jeg 
skal ikke undlade at nævne, at 
en henvendelse til turnerings
ledelsen kunne have løst dit 
problem, idet vi flyttede alle,

som bad om det.
2. Enig, Jeg føler ikke, at det 

tjener noget formål at begynde 
at komme med dårlige unds
kyldninger eller bortforklarin
ger. Det eneste, der er at sige 
er , at det var meget beklage
ligt, men det var ikke et for
hold, der kunne ændres, da 
stævnet først var i gang.

3. Først og fremmest var der 
lavet en fejl i programmet, idet 
tidspunktet for præmieover
rækkelsen var sat til kl. 17, 
samtidig med, at sidste start 
blev afsluttet. Sidste start var 
derudover lidt forsinket i City 
Bowling, og herefter skulle re
sultaterne bringes ud til 
Odense Bowlinghal, tastes ind 
i maskinen og kontrolleres, før

præmieoverrækkelsen kunne 
finde sted.

Som jeg nævnte under 
præmieoverrækkelsen havde vi 
om lørdagen oplevet, at et 
hold “forsvandt” i systemet, og 
det ønskede vi ikke at opleve 
igen i den individuelle turne
ring. Der findes ikke noget 
værre end at skulle kalde en 
præmie tilbage igen, når den 
først er delt ud. Jeg forlangte 
derfor, at antallet af personer 
på resultatlisterne, skulle hol
des op imod antallet af delta
gere i de enkelte rækker ifølge 
programmet. Det tog lidt tid at 
gennemføre denne kontrol, 
men jeg føler stadig, at det var 
værd at vente på.

OK med adgangs
begrænsning

Med hensyn til dit forslag 
omkring adgangsbegrænsning, 
kan jeg love dig, at det vil

indgå i sektionens overvejelser 
op til årsmødet i september, 
hvor det er helt klart, at vi bli
ver nødt til at finde frem til en 
form for adgangsbegrænsning.

Vedrørende klassekortene, 
skal du lægge mærke til, at 
disse skal forevises på forlan
gende - altså ikke en obligato
risk fremvisning. Efter sektio
nens mening skal disse 
klassekort tjene som kontrol
foranstaltning, f.eks. hvis en 
spiller ved en fejl er tilmeldt i 
en forkert klasse. Her vil klas
sekortet være spillerens eneste 
bevis på, at tilmeldingsblan
ketten er forkert udfyldt. Sam
tidig skal du være opmærksom 
på, at 1993 faktisk var første år 
med obligatoriske klassekort.

Med venlig hilsen 
Lena Staszak, Formand for  

DFIF's howlingsektion.

Riffelskytter tæt på ny rekord i Viborg

Skytterne stod tæt ved landsstævnet i 15 m. riffelskydning i Viborg. 
Man lærte at komme hinanden ved i opholdsrummet udenfor banerne. 
Men folk tog det med godt humør. Foto. Jørgen Petersen

mit indtryk, at folk tog det med

A f John Thrane

Med 847 skytter tilmeldt, 
var det tæt på ny del
tagerrekord, da Viborg 

Firmaidræt var værter for 
landsstævnet i 13 m. rif
felskydning i weekenden den 
27.-28. marts.

De mange skytter lagde be
slag på 23 baner fra kl. 8.00 
lørdag morgen til sent søndag 
eftermiddag, men de mange 
deltagere til trods, var der in
gen forsinkelser af stævnet. Vi
borg Firmaidræt havde ud
kommanderet over 30 officials 
til at tage sig af det praktiske, 
og det var rutinerede folk.

En tilfreds stævneleder Ak
sel Sørensen fortæller, at den 
samme besætning på skydeba
nerne alle havde prøvet at af
vikle et landsstævne 5-6 gange 
før, og det er nok forklaringen

på et problemfrit landsstævne, 
selvom deltagerantallet over
raskede Viborg-folkene.

Knebent med pladsen
- Vi havde regnet med om

kring 700 skytter, så deltagerne 
lærte hvad det vil sige at 
komme hinanden ved. Vores 
lokaler er jo ikke gearet til så 
mange deltagere, men det er

godt humør. Til aftenfesten 
havde vi regnet med omkring 
de 100 deltagere, men vi blev 
210. Derfor måtte vi ud og 
finde nye lokaler. Heldigvis stil
lede Prinsens Livregiment de
res eksercerhal til rådighed, og 
jeg tror de fleste synes der var 
hyggeligt nok, siger Aksel 
Sørensen, der ved hvad han ta

ler om, når det gælder 
landsstævner i riffelskydning.

Aksel Sørensen er i dag for
mand for skydeudvalget i Vi
borg, og har i flere omgange 
været formand for skyttesek
tionen i DFIF, senest i 1987. 
Aksel Sørensen har været med 
til at arrangere omkring 20 
landsstævner i sin tid som le
der i firmaidrætten.

EDB-registrering
- Jeg er af den gammeldags 

skole, så vi var naturligvis 
spændt på hvordan den nye 
EDB-registrering ville klare de 
mange skytter, men det funge
rede upåklageligt hele week
enden, siger Aksel Sørensen.

- Der var et lille problem 
med de nye magnettavler, hvor 
skytternes resultater kommer 
op. Den var simpelthen for lille 
til at rumme de mange skytter, 
og vi blev nødt til at tage de la
vest placerede skytter af tavlen 
søndag. Men det problem har 
sektionsleder Kurt Biltoft fra 
forbundet lovet bliver rettet til 
næste gang, slutter Aksel 
Sørensen.

l i
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Badminton og mavedans i

Hillerød Badmintonklub dejlige hal lagde trægulv til, da firma
idrætten skulle kåre sine landsmestre.

A f  Peder Bisgaard 
Hillerød Firmasport

Da Hillerød Firmasport 
søgte om badminton
landsstævnet 1993 var 

det på grund af to ting:
I anledningen af sammen

slutningens 10 års jubilæum, 
og for at vise, at Hillerød også 
kunne magte det. Da vi var 
klar over, at vi ville få på 
puklen, hvis ikke det kom til at 
fungere, startede forberedel
serne i “god tid”. Opgaverne 
blev delt op i det sportslige og 
det sociale med enighed i ar
bejdsgruppen om, at alle del
tagere skulle have en god op
levelse i Hillerød - både 
sportslig og socialt!

Startede med underskud
Spændingen var derfor stor, 

da tilmeldingerne til overnatning 
og aftenfesten “strømmede” ind. 
Desværre havde vi tilsynela
dende haft for store ambitioner 
- eller måske havde sektionen 
glemt at justere nogle tal i 
landsstævnedrejebogen. I hvert 
fald viste det sig, at vi måtte af
bestille ca. halvdelen af de 
krævede reserverede senge
pladser. Da der i Hillerød er få 
sengepladser, og derfor føres en 
benhård politik m.h.t. afbestil
lingsfrister (8 uger), betød det 
en udgift på ca. 9.000 kr. Det 
var således en slem bet, at starte 
landsstævnet med et stort un
derskud, før det var igang.

Stævne efter bogen
Selve stævnet var henlagt 

primært i det store Frede- 
riksborgcenter, der består af en 
dobbelthal samt en dejlig bad
mintonhal med 8 baner. Der
udover er der svømmehal og 
tennishal i umiddelbar nærhed, 
så der var masser at tage sig til, 
hvis man skulle blive slået ud 
efter første kamp, Desuden 
blev der om søndagen spillet i 
Hillerød Firmasport's normale 
hal - Skansehallen.

Alle spillere blev budt vel
kommen til Hillerød med en 
lille hilsen i form af en pose in

deholdende en gave (sham
poo), lidt om Hillerød samt en 
folder m.m. om AIDS.

Om stævnet kan kun siges, 
at dette kørte helt efter bogen, 
dog startede lørdagen flot med 
den første leclbåndsskade efter 
ca. 1/2 times spil, men resten 
af weekenden gennemførtes 
uden de store skader.

Som arrangør er man altid 
spændt på tidsplanen, men 
også her gik det som planlagt. 
Holdkampene sluttede kl. ca.
17.00 om lørdagen - nogen
lunde samme tidspunkt 
sluttede også de individuelle 
kampe om søndagen - altså 
under én times forsinkelse i 
forhold til programmet.

Mavedans til aftenfesten
Aftenfesten havde tilmelding 

af 240 personer - de sidste 50 
tilmeldinger kom godt nok helt 
op til tre uger efter sidste til
melding - ak ja! Disse skulle vi 
selv betjene, da vi havde valgt 
at klare festen selv.

Aftenfesten blev holdt i 
Skansehallen, og efter mange 
deltageres udsagn havde man 
en helt eminent aften, med del
tagelse af bl.a. byens borgme
ster og idrætsudvalgsformand.

Der var hornmusikunder
holdning af Wiibroes husorke
ster “Humlens Venner”, gym
nastikopvisning af 16 dygtige 
piger fra Fredensborg G.I., ma-

Hillerød Firmasport havde lånt DFIF's udstillingsmateriale og 
tøjkollektion og lavet dette hjørne i hallen med reklame for DFIF.

Hillerød
vedans af den nykårne danske 
mester Mette Simpson - og del
vis sektionsformand Otto Han
sen! Der var udlodning af flotte 
præmier i form af 4 x 2 svip
turer til Oslo/England med 
DFDS, præmieoverrækkelse 
samt sidst - men ikke mindst - 
dans til 3-mands orkester.

Det seriøse glemt 
for en aften

En aften med en dejlig stem
ning, der afkræftede myten 
blandt os ikke-badmintonspil- 
lere om, at “badmintonspillere 
er alt for seriøse til at feste”. De 
seriøse var i så fald enten ikke 
med, eller også havde de glemt 
det denne aften! Det var derfor 
dejligt som arrangør, at høre de 
fleste deltagere sige farvel søn
dag eftermiddag med ordene: 
“Tak for en dejlig weekend.” 
Det lunede!

Mangel på koordination
Som arrangør evaluerer man 

naturligvis på et så stort et ar
rangement - især når man som 
os var debutanter. Her må vi 
konstatere - måske meget 
apropos den mulige nye IA- 
struktur - at landsstævnet 
kunne have undgået visse 
problemer, bl.a. omkring de 
manglende tilmeldinger fra 
Århus Amtskreds, hvis lodt
rækning og programlægning 
var blevet forestået alene af 
sammenslutningen, således at 
alle former for tilmelding blev 
koordineret sammen.

Der var også enighed om, at 
der ikke var nogle af sektio
nens arbejdsopgaver, som vi 
ikke mente os i stand til at ud
føre. I givet fald havde den ar
rangerende sammenslutning 
haft det fulde overblik, således 
at megen “utidig indblanden” 
kunne være undgået!

Dette kræver naturligvis, at 
sammenslutningen har det fulde 
ansvar for stævnets afvikling - et 
ansvar vi i Hillerød i hvert fald 
er/var klar til at tage. Men en 
ting er sikkert. Hillerød Firmas
port er klar til nye landsstævner 
- det ligger helt fast!
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Keglefolkets
højborg

Middelfart har et a f de bedste kegleanlæg i Danmark. Her er det 
vinderne a f A-rækken, I.F. Posten, Fredericia, Ole Andersen, Ib 
Rohde og Kurt Pedersen, der er igang med de 100 slag. Foto. -jt.

A f John Thrane

Det var en ovenud til
freds formand for 
DFIF’s keglesektion, 

Chr. Jensen, som Firmaidræt 
talte med til landsstævnet i 
kegler i Middelfart den 20.-21. 
marts.

- Middelfart F.S. har nok et 
af Danmarks bedste keglean
læg. Så faciliteterne er i orden. 
Det er rutinerede folk der er 
arrangører, så der har været 
meget lidt at lave for sektio
nen, sagde Chr. Jensen, der 
også fremhævede, at keglefol
ket er et fredeligt folkefærd. 
Protester er der ingen af.

Og omgivelserne er fine i 
Middelfart. Det relativt nye, 
lyse og venlige kegleanlæg 
med 8 baner ligger over jor
den, og det er et særsyn. 
Mange andre kegleanlæg ligger 
i kælderlokaler, lidt dunkle og 
uden dagslys.

Savner deltagere 
fra Sjælland

Sønderjylland er keglespil
lernes højborg, hvis man altså

skal tro programmet til et 
landsstævne i kegler. By
navnene er én lang odyssé 
rundt i landsdelen, med et par 
afstikkere til det fynske - og 
minsandten - der er også folk 
med fra Hadsten.

Men ellers er sønderjyderne 
altdominerende, og det er en 
smule synd for landsstævnerne. 
Sjællænderne og køben
havnerne er også velkomne.

- Vi savner deltagelse fra 
Sjælland og København, siger 
stævneleder Max Jellesen fra 
Middelfart Firma Sport, og det 
er lidt mærkeligt, for jeg ved, 
at der da også bliver spillet 
kegler derovre.

I de senere år har keglefol
ket mærket konkurrencen fra 
bowling, der er gået frem med 
stromskridt overalt i landet. Det 
ses også på antallet af tilmel
dinger til landsstævnet. Det er 
gået en smule ned, til 180, og 
Max Jellesen mener også at 
kunne konstatere en vigende 
tendens til de åbne stævner.

Seriøs sport
- Kegler har desværre stadig 

et rygte som et værtshusspil. Det 
er helt forkert. Det er en seriøs 
sport, prøv blot at se på spil
lerne, når de har været inde og

slå alle 100 slag med kuglen. 
Det giver sved på panden, og 
uøvede kan mærke det i ryggen 
og benene næste dag. Kegler er 
også en glimrende familiesport. 
Til keglestævnerne kender alle 
hinanden, og samværet og 
hyggen er i højsædet, siger Max 
Jellesen, der er klar over kon
kurrencen fra de mange nye

bowlinghaller. Det vil man gøre 
noget ved i Middelfart.

- Bowling appellerer mere 
til de helt unge, og har nok ta
get de nye medlemmer vi 
skulle have haft, men vi er 
igang med at uddanne instruk
tører, som skal arbejde for at få 
flere unge ind i klubberne, 
slutter Max Jellesen.

Landsstævnevindene kegler 1993
Hold;
A-rækken I.F. Posten, Fredericia. 2128 kegler.
B-rækken Skifter Bil 1, Aabenraa. 2164 kegler.
C-rækken Danfoss 1, Sønderborg. 2108 kegler.
D-rækken Formulartryk 1, Bov. 2078 kegler.
E-rækken Slagteri Blans, Sønderborg 2046 kegler.

Individuelt:
A-rækken Rolf Hecht, Nyplast, Nyborg 722 kegler.
B-rækken Inge Jensen, Danfoss, Kolding 727 kegler.
C-rækken Kaj Jensen, B.F., Aabenraa 715 kegler.
D-rækken Henning Juhler, I.F. Posten, Haderslev 697 kegler.
E-rækken Hans Jørgen Nissen, H.B.M., Haderslev 695 kegler

Det kunne misforstås

Landsstævneprogrammet til 
landsstævnet i badminton 
var vedlagt et brev, der 

redegjorde for, hvorfor der var 
fremstillet nye landsstævne
programmer til landsstævnet i 
Hillerød.

På årsmødet i Århus Amts
kreds blev brevets indhold 
bragt frem, da man mente det 
kunne blive genstand for 
misforståelse i DFIF’s kredse og 
sammenslutninger. Det skal 
derfor pointeres, at den ops
tåede fejl ikke skal placeres i 
hverken Århus Firma Sport el
ler Randers Firma-Sport, da

begge sammenslutninger har 
overholdt de af kredskontoret 
fastsatte frister; fejlen er opstået 
på kredskontoret.

Tilmeldingerne i badminton 
fra Århus Firma Sport var 
blandt de første der blev mod
taget på kontoret, og ingen har 
hæftet sig ved denne kuvert på 
dette tidspunkt, hvorfor den 
ikke blev lagt sammen med de 
øvrige tilmeldinger til 
landsstævnerne, som blev af
sendt fra kredskontoret i wee

kenden den 6.-7. februar.
Kredsbestyrelsen har påpe

get, at lignende situationer ikke 
må opstå igen, og vil hermed 
takke DFIF’s badmintonsek
tion, Hillerød Firmasport og 
forbundets trykkeri for den 
store velvilje, der blev os tildel, 
da kredskontoret fejlede og 
glemte tilmeldinger til badmin
tonlandsstævnet.

Kredsbestyrelsen 
Århus Amtskreds
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A f John Throne Bordtennis med flere hold
Parkhallen i Horsens dan

nede ramme for lands
stævnet i bordtennis i 

weekenden den 20.-21, marts. 
Der var 183 tilmeldte, og det 
var nye rekord, kunne en til
freds sektionsformand Tage 
Brostrøm fra DFIF fortælle, da 
Firmaidræt besøgte stævnet. 
Der var opstillet 24 borde i 
Parkhallen, der er helt ideel til 
bordtennis, med gode lysfor
hold for spillerne.

Bærbar PC'er i brug
Sektionen anvendte for første 

gang den nye bærbare PCer, og

det var en kæmpe hjælp. Com
puteren blev brugt til lod
trækning, udskrivning af pulje
kort, resultatregistrering og 
resultatlister. Erik Christensen fra 
sektionen fortæller, at lørdagens

Formanden for bordtennisud
valget i Horsens I.F., Poul H. 
Petersen: Vi er friske igen til et 
nyt landsstævne. Foto. -jt.

resultater var fremlagt allerede 
søndag morgen, og resultatlisten 
fra hele stævnet var udskrevet 
fem minutter efter sidste kamp 
søndag. En fin service for delta
gerne.

Holdturneringen udvides
Landsstævnet var præget af 

mange nye deltagere, og det 
gav et styrkemæssigt problem, 
idet mange af de nye var ind
placeret for lavt i forhold til de
res spillestyrke.

Sådan skal dén slås. Bag
håndsretur i fin stil a f Solvej 
Christensen fra Horsens F.l.
Hun vandt damesingle klasse /. 
Foto. Poul Lassen.

- Det er dejligt at se mange 
nye ansigter til vores 
landsstævner, men det er især 
oldboys og veteran-rækkerne 
der går frem. I senior-rækkerne 
mister vi folk, og det vil vi 
prøve at stoppe ved at åbne 
op for flere hold. Vi kan spore 
en stigende interesse for hold
turneringen, og vi vil næste år 
tage flere hold pr. kreds med 
til stævnet. Folk vil gerne spille 
holdturnering om lørdagen og 
individuel om søndagen, siger 
Tage Brostrøm.

"Kun breddeidræt"
Det var første gang Horsens 

var vært for et bordtennis
landsstævne, og den opgave 
blev løst til alles tilfredshed. 
Poul H. Petersen, formand for 
bordtennisudvalget i Horsens 
F.l gennem de sidste 12 år, var

Professionelle rammer for pistolskytterne
A f Hans Herping 
ROFI-NYT

Skydeudvalget i Ring- 
kjøbing og Omegns 
Firmaidræt er ikke uvant 

med at stå som arrangør af 
store stævner. Det viste sig da 
også, at landsmesterskaberne 
på pistol, der samlede omkring 
100 skytter fra hele landet i 
ROFI-Centret i Ringkøbing 20. 
marts, var lagt i gode og kyn
dige hænder.

- De er meget professionelle

i deres måde at køre et stævne 
på, understregede formanden 
for DFIF's pistolsektion, Jan Re
inhold, Slagelse, ved afslutnin
gen på de både spændende og 
vellykkede landsmesterskaber.

Mesterskabsskydning
Hvis man skal rejse langt for 

at komme til et landsstævne, er 
de 20 skud, som hver pi
stolskytte får til rådighed, 
umiddelbart ikke meget at få 
ud af anstrengelserne. Det var 
da også baggrunden for, at der 
ved stævnet i Ringkøbing var 
tilføjet en mesterskabsskydning, 
hvor hver skytte fik yderligere 
20 skud.

- Det er en form, vi overve
jer at gøre permanent ved 
kommende landsstævner. Dels 
giver det en række ekstra

spændende skydninger, dels 
kan det være med til at trække 
flere deltagere til lands- 
stævnerne. Der er god gænge 
i pistolskydningen inden for 
firmaidrætten. Der er ca. 1200 
medlemmer på landsplan, men 
vi kunne godt ønske os lidt 
større tilslutning til lands- 
stævnerne, siger Jan Reinhold.

550 års jubilæum
Ringkøbing har i år 550 års 

jubilæum som købstad, og det 
kom også til at præge lands
mesterskaberne i pistol. ROFTs 
skydeudvalg havde fået frem
stillet medaljer med “Ring- 
købing-pigen” som motiv, og 
til vinderne af mester-

Landsstævnevindere i pistol 1993
Pistol A: Iver Jørgensen, Danfoss, Sønderborg
Pistol B: Frank Østervemb, Færch Plast, Holstebro
Pistol C: Hans Hansen, FSIK, Odense
Pistol D Lotte Christensen, Zulu, Holstebro
Veteran A: Anker Madsen, KFK, Ringkøbing
Veteran B: Jørgen Abrahamsen, Danfoss, Sønderborg
Hold A: JSF, Fredericia
Hold B: FSIK, Odense.
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også aktiv til stævnet, og 
Firmaidræt fangede ham efter 
en puljekamp.

- Bordtennisudvalget fik frie 
hænder af bestyrelsen til at 
gøre hvad vi ville, fortæller 
Poul H. Petersen, .

- Det er et stort arbejde, 
men mit udvalg var med på 
ideen, da vi fik en opfordring 
fra DFIF til at stå som arran
gører. Jeg har haft 12 officials 
i gang på skift i weekenden, 
og vi har også fået god hjælp 
fra idrætudvalget. Vi er friske 
igen en anden gang, siger Poul 
H. Petersen.

Poul I I. Petersen havde gjort 
meget ud af pressedækningen 
af stævnet. Horsens F.I. har al
tid haft et god forhold til pres
sen, og Horsens Folkeblad 
fulgte op med omtale af 
stævnet. Derimod var det ikke 
meget interesse at finde hos 
TV'Syd. De ville ikke bringe et 
indslag fra stævnet. “Det er jo 
bare breddeidræt”, lød beske
den.

I 1993 er det Helsingør 
Firma Idræt der er værter for 
landsstævnet i bordtennis, og 
formand Niels P. Gregersen var 
i Horsens for sammen med sit 
udvalg at lure Horsens F.I. 
kunsten efter.

skabsskydningerne var der des
uden en kopi af det brev, som 
Erik af Pommern underskrev i 
1443 og dermed gjorde Ring
købing til købstad.

Vært for påskestævne
Formanden for ROFPs 

skydeudvalg, Vagn 0. Pedersen, 
var også godt tilfreds med af
viklingen af landsstævnet.

- Det gik godt, og vi hørte 
kun tilfredshed med afviklin
gen. Eneste lille minus var, at 
lyset på et tidspunkt forsvandt 
fra standpladserne, men fejlen 
blev dog hurtigt rettet, siger 
Vagn 0 . Pedersen.

Siden landsstævnet har 
ROFI i øvrigt været vært for 
endnu et stort stævne, nemlig 
det årlige påskestævne i ROFI- 
Centret med ikke færre end 
130 deltagende riffel- og pi
stolskytter. Jo, de elsker at ar
rangere skyttestævner i ROFI.

Næste års landsstævne på 
pistol afvikles i Vejen.

Trange pladsforhold i Rødby

Dart går frem med stormskridt indenfor firmaidrætten. Det gav 
trængsel omkring dartskiverne ved landsstævnet i Rødby. Foto. 
Michael Bager.

Rekorddeltagelse 
ved landsstævnet i 
dart betød trange 
spilleforhold.

Rødby Firma Sport var 
værter, og sportsligt blev 
stævnet en succes for 

Rødby F.S., der fik hele tre 
landsmestrer. Det var Hanne 
Nissen/Ole Nissen i mixdouble, 
og Ole Nissen i herresingle A.

Arrangementet som helhed 
blev dog mødt med kritik, pri
mært på grund af for trange 
pladsforhold i feriecentret La
la ndias lokaler, men også fordi 
tavler, skiver samt lysforhold 
var kritisable.

- Vi havde ventet 300 delta
gere til landsstævnet, men der 
kom 500. Det var desværre for 
mange til lokalerne, ligesom vi 
ikke kunne stille baner nok op. 
500 spillere i løbet af en week
end kræver mindst 60 baner, 
men vi havde kun plads til 40, 
fortæller Bjarne Larsen fra 
Rødby F.S., der fortæller, at 
folk roste omgivelserne og fa
ciliteterne på feriecentret.

Lokaler uegnede fil dart
De trange lokaleforhold og

for få baner betød ventetid for 
spillerne, og efter mange spil
leres mening, var lokalerne 
uegnede til dart. Det er DFIF s 
dartsektion der er ansvarlig for 
at faciliteterne til et lands- 
stævne er i orden, og forman
den for dartsektionen, Carsten 
Jensby, er da også enig i kri
tikken.

- Vi vidste allerede en 
måned før, at der ville blive 
pladsproblemer. Det er jo læk
kert, at der kommer så mange

dart er på fremmarch med 
stormskridt. Derfor er vi også 
kede af, at forholdene ikke var 
optimale på I/alandia Feriecen
ter, siger Carsten Jensby.

- Lalandia er et udmærket 
feriecenter, men lokalerne er 
ikke velegnede til dart. Ansva
ret er sektionens, for vi havde 
godkendt lokalerne forinden. 
Vi havde dog ikke regnet med 
500 deltagere til landsstævnet, 
men kun kalkuleret med 300.

Derfor forsøgte vi at finde 
en idrætshal eller et andet al
ternativt spillested, men det var 
desværre umuligt. Vi kan kun 
beklage trængslen omkring ba
nerne, og den manglende 
udenomsplads til de ventende 
spillere. Vi må lære af vore fejl, 
siger Carsten Jensby, der lover, 
at det ikke vil gentage sig.

Karentæner
Problemer med højtaleran

lægget under stævnet gav også 
problemer omkring udkald til 
kampene og for tavleførerne, 
der ikke kunne høre hvornår 
næste kamp blev annonceret. 
Det gav anledning til 25-30 
udeblivelser, der alle er i fare 
for karantæne i 2 år fra 
landsstævner.

deltagere. Det viser jo klart, at

Sådan gik det:
Højeste score herrer Jesper Brahe 5 x 180
Højeste score damer Henny Hvid 1 x 180
Hurtigste sæt herrer Ole Nissen 14 dart s
Hurtigste sæt dam er Merethe Drud 20 darts
Højeste lukning herrer Morten Christensen 120 point
Højeste lukning damer Lene Jensen 119 point
25 spillere opnåede 180 score.

Landsstævnevindere i dart 1993
Mixdouble Hanne Nissen/Ole Nissen, RFS, Rodby. 
Damedouble T. Christensen/A. Johannessen, Tøserne. Nakskov. 
Herredouble Jesper Jubl 'Flemming Andersen, VFS, Vejle.
Damesingle A Anette Johanessen. Tøserne, Nakskov.
Damesingle B Tina Larsen, Bisserne, Nakskov,
Herresingle A Ole Nissen, RFS, Rødby.
Herresingle B Morten Christensen. Skovby, Svendborg.
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Grænsen nået i billard
A f John Thrane

Tidligere havde billard et 
rygte som et værtshus
spil, hvor man helst 
skulle have en halv kasse øl i 

maven for at spille ordentligt.
Til et landsstævne i billard er 

stemningen andægtig. Eneste 
lyde er det karakteristiske klik 
når ballerne mødes, og keg
lernes klirren når de vælter, kun 
afbrudt af de anerkendende 
klips med fingerne, når et 
særligt vanskeligt stød lykkes.

Deltagerrekord
Billardfolket var i år samlet 

til landsstævne i Odense den 
20.-21. marts, hvor FKS-Odense 
og billardklubben Bristol lagde 
lokaler til. Som antydet, var det 
fine spilleforhold der blev budt 
det rekordstore deltagerantal 
på 184 spillere. Lørdag var

A f John Thrane

Skive og Omegns Firmaid
ræt (SOFI) var værter for 
håndboldlandsstævnet i 

weekenden den 20.-21. marts, 
og den opgave blev klaret til 
ug. De 47 hold fordelt i fem 
rækker spillede kampene i de 
to Skivehaller, på Skive Ka
serne, som stillede to haller til
rådighed, og i Åkjærshallen. 
Arrangørerne havde sørget for 
bustransport mellem spilleste
derne, så alle de godt 500 
håndboldspillere kunne kom
me rundt mellem hallerne.

Spændende kampe
Der blev vist masser af god 

håndbold ved landsstævnet, 
der også var præget af flere 
usædvanlig tætte afgørelser. I 
dame- og herrerækken var det 
nogle af de nye hold der kom 
til af præge rækkerne. Tim Ma
skinfabriks herrehold har tidli
gere år ofte været helt med

helliget holdturneringen og 
søndag skulle landsmesterne 
findes i de individuelle rækker. 
Firmaidræt talte med en tilfreds 
sektionsleder, Erik Lundsgaard 
fra DFIF’s billardsektion.

Damerne på vej
- Det er glædeligt at vi år ef

ter år bliver flere, men vi har 
nu nået det maximale antal 
deltagere vi kan have til et 
landsstævne. Her i weekenden 
var vi 184 spillere, og det er 
den øvre grænse for, hvor 
mange vi kan håndtere på 
forsvarlig vis, sagde Erik 
Lundsgård, der fremhævede, at 
stævnet i år havde deltagelse af 
ikke færre end 20 kvindelige 
billardspillere.

De 184 deltagere er ny re
kord, og billardsektionen har i 
år sat distancerne ned i mester- 
og A-rækken, for at man kan 
nå at blive færdige. Tidligere 
spillede med fra henholdsvis 
800 og 500 points, men i år var

fremme, men i den indledende 
pulje blev det til en anden
plads efter ØBI, Horsens. Den 
indbyrdes kamp endte 14-14, 
og begge hold vandt de næste 
to kampe, og så skulle målfor
skellen afgørende for 1. plad
sen i puljen. Begge hold havde 
scoret 58 mål, men ØBI, 
Horsens havde kun ladet 46 
suse ind i netmaskerne. Tim 
Maskinfabrik havde ladet 48 gå 
ind, så ØBI gik videre til fina
len på kun to måls forskel. I fi
nalen kunne de dog ikke 
hamle op med Fleggaard, Bov, 
der blev en fortjent landsme
ster med en sejr på 15-9.

I damerækken måtte man ud

distancerne 600 og 400 points.

Spændende holdkampe
Erik Lundsgaard fremhævede 

også det fine niveau i alle ræk
ker, og de mange jævnbyrdige 
kampe. Særlig spændende var 
afslutningen på holdfinalen i A- 
rækken, hvor holdet fra Søren 
Søgaard, Vejle, blev lands- 
stævnevinclere med den mindst

i omkamp om 1. og 2. pladsen 
i pulje 3. Her stod det efter 
puljekampene lige mellem An- 
dersvænge, Slagelse og 
Nordborg Kommune. Begge 
hold havde 4 point, og en score 
på 24-19.1 omkampen trak An- 
dersvænge, Slagelse, det læng
ste strå med en sejr på 3-2.

I finalepuljen var Electro- 
matic, Randers dog helt 
urørlige med to sejre på 13-6 
og 11-4 over Flyvestation 
Karup, Viborg og Anders- 
vænge, Slagelse.

Dramatik i mixrækken
De sidste to år har mixhol- 

det fra Jydsk Telefon, Århus

mulige margen til nummer 2, 
Pub 22 fra Nakskov.

Matchpoint og kamppoint 
stod lige, og Søren Søgaard 
blev landsmestrer på et bedre 
totalgennemsnit. Det så længe 
ud til, at holdet fra Pub 22 fra 
Nakskov skulle løbe af med 
sejren, og stævnejuryen måtte 
finde turneringsreglerne frem 
for at finde den rette vinder.

domineret. Og dette lands
stævne blev ingen undtagelse. 
I finalepuljen blev det til to 
sikre sejre over Nyborg Kom
mune, der blev to’er, og Hille
rød Politi, der blev nummer 
tre.

Hillerød Politi kom til fina
lepuljen efter en dramatisk af
slutning på pulje 2. Her måtte 
DFIF’s stævnejury gribe ind og 
dekretere omkamp på grund af 
usportslig optræden af Uni- 
bank, Køge. I en af puljekam
pene tabte Unibank, Køge til 
Aktivbanken, Vejle med de no
get usædvanlige cifre, 6-53. Det 
resultat mente sektionsleder 
Knud Busch ikke var sportsligt 
korrekt, og for at finde det rig
tige sportslige vinder af puljen, 
måtte Aktivbanken og Hillerød 
Politi ud i en omkamp om 1. 
pladsen. Den kamp blev vun
det af Hillerød Politi med 15-5. 
I den ordinære kamp havde de 
to hold spillet 16-16.

Landsstævnevindere håndbold 1993
Damer Electromatic, Randers.
Herrer Fleggaard, Bov.
Oldboys Århus Stiftstidende.
Oldgirls Unibank, Viborg.
Mixrækken Jydsk Telefon, Arhus.

Landsstævnevindere i billard 1993
Holdturneringen:
A-rækken Søren Søgaard, Vejle.
B-rækken ATP, Hillerød.
C-rækken Haustrup, Odense.
D-rækken Fåborg Firmasport.
E-rækken NSF, Aalborg.
Dame D-rækken Danpo, Vamdrup.
Dame E-rækken Glasuld, Vamdrup.

Individuelt:
Mester-rækken Hans Andersen, Fåborg.
A-rækken Michael Christensen, Aalborg.
B-rækken Leo Nielsen, Aalborg.
C-rækken Allan Nielsen, Fåborg.
D-rækken Rene Therkildsen. Århus.
E-rækken Jan Kloster, København.
Danie-D Mette Gydesen, Vejle.
Dame-E Eva Tømmerby, Brønderslev

To gange omkamp i Skive
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Udsalg på DFIF's fritidstøj!

m.rp.t>rpä

DFIF -fritidssættet er dansk produceret kvalitets tøj fra 
Akanell, og det kan fås i størrelserne small til XX-large. 

Jakke, buks og shorts er fremstillet i 100% Tactel, et materiale 
der beskytter dig effektivt mod vind og regn, men samtidig 

tillader din krop at ånde gennem materialet. 
DFIF-fritidssættet udgør et harmonisk hele, men kan nemt 

kombineres på flere måder. Sættet er særdeles velegnet som 
f.eks.præmie/gave, eller hvis man ønsker at profilere sig 

med smart ens påklædning til særlige arrangementer.

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11,5800 Nyborg - Telefon. 65 31 65 60



Tilbud fra Shoppen!

Nr. 900: Plakat t-shirt £  £Z
100% bomuld i god kvalitet

Nr. 790. 
i nylon. Kraftig

Stor sportstaske 4 * 2 E Z _
<raftig kvalitet. M

Nr. 901: DFIF T-shirts
100 % bomuld i god kvalitet.

Nr. 525: Nylon toilettaske 35
m/kam, tandbørste og skocreme

/  Nr 703: Paraply 
Blå /hvid 120 cm.

Nr 530: Cykelbuks one-size Q Q
Blå eller sort /  90% bomuld

DFIF-Kuglepenne^S 
Nr. 709: Plast " W  “

Nr. 710: 
Stål

Nr. 580. 
70 x 140

Lækkert badelagen C Q
'cm. 100% bomuldsfrotté

Nr. 730: Nylon rygsæk
Kraftig kvalitet m/maverem

Nr. 520: Praktisk bæltetaske 4  ££
i kraftig nylon, stor lomme. M

Nr. 630: Mulepose 
100 % bomuld, stærk kvalitet

Nr 701: Schweizerkniv
Original Victorinox/60  mm. /blå 110-

Varerne bestilles på bestillingskuponen eller ved telefonisk henvendelse til forbundskontoret. 
Ved bestilling af tøj husk at opgive størrelser. Alle priser er ind. moms men excl. forsendelse.

Hermed bestiller undertegnede:
Varenr:........Antal:........ Størrelse:.......  Varenr:.........Antal:....... Størrelse:..
Varenr:........Antal:........ Størrelse:.......  Varenr:.........Antal:....... Størrelse:..
Varenr:........Antal:........ Størrelse:........ Varenr:.........Antal:....... Størrelse:..
Varenr:........Antal:........ Størrelse:........ Varenr:.........Antal:....... Størrelse:..
Varenr:........Antal:........ Størrelse:........ Varenr:.........Antal:........Størrelse:..

Navn:.............
Adresse:..........
Sammenslutning:.

Dato:.................................. Underskrift:.



Firmaidræt

Plads til både elite og 
bredde i Nyborg

To formænd hilser på. Til højre den nuværende formand Ove 
Knudsen og til venstre den første formand for DSB IF. i Nyborg, 
Henry Dalager, der også var med til det stiftende møde for Dansk 
Firmaidrætsforbund i København den 20. januar 1946. Henry 
fylder 80 næste gang, og spiller stadigvæk billard tre gange om 
ugen i DSB IF. Foto. -jt.

A f  Ove Knudsen, formand for 
DSB's IF N ybo rg .

DSB's idrætsforening i 
Nyborg kunne den 7. 
april i år fejre 50 års 

jubilæum. Et kig i de gamle 
protokoller afslører, at der 
mødte ca. 25 fodboldinteresse
rede jernbanefolk op til den 
stiftende generalforsamling i 
1943- Det første år blev der 
spillet fodboldkampe med an
dre firmahold i Nyborg, det var 
nogle år før Nyborg Firma 
Sport blev startet, ligesom der 
var kampe mod DSB-hold fra 
andre egne af landet. Vores 
egen organisation DJIF var 
endnu ikke stiftet, men det er 
iøvrigt værd at bemærke - hele 
situationen i betragtning - at 
man selv under krigen kunne 
samle såvel lokale som uden
bys hold.

Snart kom både atletik og 
gymnastik med på program
met, og efter få år også hånd
bold og bordtennis. Det betød 
også, at foreningen blev ind
meldt i F.B.U., F.H.F. F.A.F, 
samt F.B.T.U., således at vore 
spillere kunne opnå mange 
kampe i de forskellige 
sportsgrene.

Gennem årene er der så 
sket en ændring i retning af, at 
det nu er badminton, fodbold,

dart og skydning der er de 
største idrætsgrene. I mindre 
målestok har vi også kegler, 
billard og tennis på program
met.

Nedskæringer 
rammer hårdt

I 1944 talte foreningen ikke 
færre end 189 aktive medlem
mer, heraf 21 kvinder. I dag er 
medlemstallet dalet til omkring 
70 aktive, hvoraf de 15 er kvin
der. Det er desværre nok et tal, 
som i løbet af de kommende 
år vil blive yderligere reduce
ret p.gr.a. brobyggeriet og 
deraf følgende personaleneds

kæringer inden for stationens 
område.

Det er en udvikling, som vi 
ikke har indflydelse på, men 
man kan håbe på, at de 
nuværende medlemmer vil 
blive ved med at følge fore
ningens aktiviteter op.

Aldersmæssigt spænder for
eningens medlemmer fra ca. 20 
år og frem til knap 80 år, og 
jeg vil fremhæve, at det ikke er 
de ældste, der er mindst aktive.

Sportsligt har foreningens 
medlemmer gennem tiden ta
get godt for sig af retterne. 
Mange af idrætsfolkene er jo 
med tiden gledet over i histo

rien, men vi har til stadighed 
folk, som placerer sig blandt 
de bedste inden for forskellige 
idrætsgrene, og henter præmier 
hjem til pokalskabet. Det be
styrker bestyrelsen i vores op
fattelse af, at de forskellige ak
tiviteter, som vi har stået 
bagved gennem årene, samt de 
nye tiltag, der er kommet til, 
alle har været til medlem
mernes tilfredshed. *DSB, 
Nyborg blev for det arbejde 
hædret som årets forening 1992 
indenfor DJIF.

Plads til bredde og elite
Foreningens medlemmer 

har altid deltaget ivrigt i turne
ringer. En af foreningens bad
mintonspillere hjemførte i sin 
aktiv-tid således ca. 50 jern
banemesterskaber, og m.h.t 
deltagelse i individuelle 
stævner indenfor DJIF, kan vi 
fra vores forening sætte os på 
første, tredie og fjerdepladsen. 
Gerner Jensen indtager første
pladsen med deltagelse i ikke 
mindre end 60 individuelle 
stævner, hvortil så kommer alle 
andre stævner i forskellige or
ganisationers regi. En præsta
tion der er værd at lægge 
mærke til.

Flere af foreningens med
lemmer har deltaget på jernba
nelandshold i både skydning, 
badminton og håndbold, så det 
må siges, at vi både har haft 
plads til bredden og eliten.

Jubilæet blev markeret med 
en reception på dagen, den 7. 
april 1993 i mødelokalet på 
Nyborg Station.

At der også skal være noget 
for foreningens medlemmer si
ger sig selv, og derfor blev der 
indbudt til fest for medlem
merne lørdag den 24. april.
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Instruktør- & lederkurser maj 1993

i

og masser af informationer, får du på kurser i DFIF
Livredderprøven
Nu er det også muligt at ta’ Livredderprøven i DFIF. 
Hele prøven aflægges i løbet af én weekend.

Tid og sted: Den 11. - 13. juni 1993 i Grenå. 
Tilmeldingsfrist: senest den 11. maj 1993. 
Pris kr. 600,-

Kursusprisen: Omfatter undervisning, materieler, 
ophold og forplejning.
Tilmelding: Skal ske på tilmeldingskort, som un
derskrives af kreds/sammenslutning, og som tilsen
des forbundskontoret senest den dato, der er nævnt 
under det enkelte kursus.
Yderligere oplysninger fås ved henvendelse til ud
dannelseskonsulent Jane Have Andersen på tel. 
65 31 65 60.

Skydning III
Kurset er sidste del af instruktøruddannelsen, og 
der arbejdes teoretisk og praktisk med riffelskyd
ning 50 m.

- Skydestillinger.
- Makkermetoder.
- Udendørsskydning/banekommandør.
- Instruktionsmetodik.
- Instruktionsøvelser.
- Undervisningsteknik.

Tid og sted: d. 04. - 06. juni '93 i Vissenbjerg 
ved Odense.
Kursuspris: kr. 600,-.
Tilmelding: senest d. 20. april '93.

f >
te^ncp Dansk Firmaidrætsforbund

April
rQ3



Firmaidræt

Efterlysning

Nej, det er ikke Kirsten Mikkelsen, der er blevet væk for os, selvom 
hun tit gemmer sig på loftet, hvor hun arbejder med forbundets 
arkiv. Det er Veteranklubbens historiske udvalg, der efterlyser arki
valier og effekter a f interesse for forbundet. Foto. -jt.

A f  John Thrane

H istorisk udvalg er et 
underudvalg under 
DFIF’s Veteranklub. 

Udvalget består i dag af tidli
gere forbundsformand Karl 
Randrup, Bjarne Hauger og 
Hans Borbjerg. De er gået 
igang med den kæmpeopgave 
det er, at indsamle materiale til 
skildring af forbundets historie 
siden stiftelsen, og systematisk 
arkivere effekter og dokumen
ter. I sidste ende skal det ind
samlede materiale danne 
grundlag for en skildring af for
bundets historie i tekst og bil
leder.

Effekterne kan være 
mangeartede. Det kan være 
sammenslutningens første love, 
gamle håndbøger, nytårskort 
og julekort, plakater, billeder, 
film eller video. Kort sagt alt,

der har interesse for forbundets 
tilblivelse og historie.

Spørgeskema på vej ud
I den kommende tid, ud

sender udvalget et spørges
kema til alle bysammen
slutninger i forbundet.

Har man i sammen
slutningernes gemmer ting og 
sager af interesse for forbun
det, beder udvalget folk om at 
kontakte forbundskontoret, og 
spørge efter Kirsten Mikkelsen, 
der er tilknyttet som fast med
hjælp til udvalget.

Som før nævnt, er det en st
ørre opgave, historisk udvalg 
er gået igang med, og udvalget 
har derfor valgt at inddele ar
bejdet i fire faser. De to første 
er allerede sat iværk.

Omfattende registrering
På forbundskontoret er der 

allerede sket en omfattende re
gistrering af arkivalier. For
bundets forhandlingsprotokol, 
referater og alt øvrigt arkivma
teriale er gennemgået syste
matisk, og historisk udvalg har

registreret markante begiven
heder, navne og steder.

Næste fase er den nævnte 
skriftlige henvendelse til alle 
sammenslutninger. Her beder 
udvalget sammenslutningerne 
udfylde et spørgeskema om 
sammenslutningens data, hi
storie, større begivenheder, be
mærkelsesværdige resultater, 
medlemsudvikling, ligesom ud
valget beder om navne på 
personer, der kan bidrage med 
oplysninger om såvel sam
menslutningen, såvel som for

bundets historie.
I den tredie fase skal en

keltpersoner der har, eller har 
haft tilknytning til firmaid
rætten, kontaktes og in
terviewes.

I den fjerde og sidste fase, 
skal de indkomne oplysninger, 
effekter og dokum enter regi
streres og gennemgås, så de 
kan arkiveres. Hele materialet 
skal danne grundlag for et jubi
læumsskrift, der er planlagt til 
udgivelse op til forbundets 50- 
års jubilæum i 1996.

Ud af starthullerne
Endnu engang inviterer 

Dansk Firmaidrætsfor
bund til familieferie 

på Kongskilde Friluftsgård 
i ugerne 28 og 29, og i Ri- 
søya i Norge i uge 30.

Pladserne i Norge er al
lerede fyldt op - men der er 
stadig ledige pladser på 
Kongskilde.

Familieferie er en 
ferieform

- hvor børnene ligefrem 
beder om at blive vækket 
tidligt om morgenen for 
ikke at gå glip af noget, og 
falder i søvn helt af sig selv 
af træthed om aftenen.

En ferieform,- hvor man 
sammen med børnene får rørt 
både lattermusklerne - og de 
lidt større muskelgrupper.

En ferieform, hvor man 
måske finder venner for livet - 
og børnene har masser af lege
kammerater.

En ferieform, hvor man får 
kontakt og viden om den na

tur vi omgiver os af - under 
kyndig vejledning af profes
sionelle naturvejledere.

Ferien er ovenikøbet bil
lig, idet Dansk Firmaidræts
forbund yder et indirekte til
skud for at holde prisen 
nede, hvor alle kan være 
med!

Er det sådan en ferie, du 
ønsker for dig selv og din fa
milie - er det nu du skal til
melde dig. Kontakt for
bundskontoret, tlf. 65 31 65 
60, for at få en tilmelding 
samt nærmere oplysning.

Priser
Værelse med bad 
Værelse med baderum 
Fuldpension + diverse:
. pr. voksen og børn fra 12 ar
. pr barn 4 -11 år 
- pr. barn under 4 ar

kr. 1.750,- 
kr. 1.450,-

kr. 850,- 
kr. 425,-
gratis.
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Firmaidræt

Kort nyt

Færre idrætsmærker i 1992
Antallet af Idrætsmærker 

erhvervet indenfor 
forsvaret er nu atter på 

vej op, skriver bladet, Nyt fra 
Idrætsmærket.

I 1992 er der taget ialt 1656 
idrætsmærker i forsvaret, og 
det er en stigning på 10 %. Det 
er bemærkelsesværdigt, fordi 
forsvaret har haft et travlt år 
med opstilling og træning af 
styrker til FN-opgaver.

I DDSG&I samt DDGU, der 
nu hedder DGI, har man også 
konstateret en beskeden stig
ning på henholdsvis 45 og 42 
mærker. De to organisationer 
havde i 1992 ialt 5136 mærke
tagere. DFIF og DHIF havde i 
1992 henholdsvis 137 og 19 
mærketagere.

Idrætsmærket har dog til
syneladende svært ved at kon

kurrere med de mange andre 
tilbud på motionsmarkedet. 
Samlet blev der taget ialt 9030 
idrætsmærker i 1992, og det er 
en tilbagegang på 266 mærker.

Tilbagegang hos DIF
Det er DIF der tegner sig for 

tilbagegangen, idet der blev ta
get 20 % færre mærker - 2082 
stk. - i forhold til 2588 året før.

Formanden for Idræts
mærket, Inga Skjærris Nielsen, 
siger, at det er målet i 1993 
igen at kommer over de 10.000 
mærker.

- Det skal gøres ved at op
rette amtsudvalg på tværs af id
rætsorganisationerne. Bredde
idræt og familieidræt er på 
alles læber i disse år, og hertil 
egner Idrætsmærket sig fortrin
ligt, siger Inga Skjærris Nielsen.

ansk Arbejder Id
rætsforbund (DAI) 
arrangerer til som

mer, i tiden fra den 31. juli 
til den 7. august, en olym
pisk familie-sportslejr. Lejren 
kommer til at ligge i Bal
lerup, lige uden for Køben
havn.

Alle kan deltage - uanset 
køn og alder, enten som en
keltperson, familie eller sam
men med venner og ar
bejdskolleger.

Ideen er at skabe en in
ternational familielejr, som 
svar på tidens behov for in
ternational forståelse og 
sports-turisme, og det til en 
billig penge. Prisen for en 
uge er 300 kr. pr. deltager, 
og lejren bliver opbygget 
som en campingplads, hvor

bliver

overnatning og fortæring fo
regår på deltagernes egen 
regning, fortæller formanden 
for DAI, Flemming 
Mortensen.

Sportsaktiviterne
. i .opdelt i to grupper, turne

ring på lavt niveau”, og 
“sport for alle".

Flemming Mortensen lo
ver, at der bliver sportstilbud 
nok at vælge imellem, lige 
fra atletik, badminton, ba
sketball, bordtennis, dart, 
fodbold, håndbold, O-løb, 
skak, svømning, tennis og 
volleyball.

Yderligere oplysninger om 
den olympiske familielejr hos: 

DAI 
Idrættens Hus 
2605 Brøndby 
Tlf. 42 45 55 55, lok. 316.

Flot gebyrordning i Kolding

Gebyrordningerne får 
mange skældud, og 
alle de tåbelige eksem

pler der fremhæves, fortjener 
ikke bedre. Det har aldrig 
været meningen, at disse ek
sempler overhovedet skulle se 
dagens lys, men der findes 
også gebyrordninger i lovens 
ånd.

Jeg ville her pege på kom
munen med de otte haller, 
hvoraf de syv er kommunale 
og den sidste er en selvejende 
institution, hvor en haltime ko
ster 240 kr.

Hvis man plejer at være i en 
af de syv gratis haller, så er det 
måske svært at forestille sig, at 
man skal til at betale for at være 
der, men man kunne jo risikere 
næste år at få tildelt timerne i

den dyre hal, og hvad så?
I stedet for de 240 kr. pr. 

haltime, så ville det da være 
mere i lovens ånd, hvis det ko
stede 30 kr. pr. time i alle otte 
haller.

Kolding kommune har på 
halområdet lavet en flot ge
byrordning. Fremover koster 
alle haller i kommunen 20 kr. 
pr. time, uanset ejerforholdet. 
De selvejende institutioner, 
som selvfølgelig ikke kan klare 
sig med en halleje på 20 kr. pr. 
time, får suppleret op fra kom
munekassen, som til gengæld 
får lidt kr. retur fra de kom
munale haller. En meget flot 
ordning, som alle kan være til
fredse med.

fan Steffensen 
Forbu ndskonsulent, DFIF

Lovændring straks

Undervisningsm inister 
Ole Vig Jensen ændrer 
med øjeblikkelig virk

ning folkeoplysningsloven, så 
idræts- og foreningsledere ikke 
længere skal hæfte økonomisk, 
hvis der f.eks. er rod i fore
ningsregnskaber, skriver Næst
ved Tidende. Det kom frem på 
et stormøde om folkeop
lysningsloven i Herlufmagle- 
hallen, hvor ministeren, der i 
sin tid stod fadder til loven, un
derstregede, at han ikke kan 
leve med, at ledere skal gå fra 
hus og hjem, hvis der opstår

økonomiske problemer i deres 
klub eller forening.

Lovens bogstav har hidtil 
sagt, at en enkelt person kan 
gøres ansvarlig for modtagne 
tilskud og anviste lokaler.

Ole Vig Jensen advarede på 
samme møde kommunerne 
om at bruge loven som en spa- 
relov. Det har aldrig været i lo
vens bogstav, og ministeren 
var indstillet på at bruge lo
vindgreb, hvis kommunerne 
fortsætter deres nedskærings
politik overfor foreningerne.

ft-

Gammel bestyrelse tilbage

På et stormfuldt årsmøde i 
Dansk Levnedsmiddel Id
ræts Forbund (DLIF), 

omtalt i sidste nummer af 
Firmaidræt, trak den gamle be
styrelse sig kollektivt efter kri
tik af budget og regnskab.

Lederne i DLIF har nu be
sindet sig, og et ekstraordinært 
årsmøde, der blev afholdt på 
direkte foranledning af den 
nye bestyrelse, resulterede i, at

den gamle bestyrelse blev valgt 
påny, dog på nær Jørgen Ras
mussen, Odense.

Det betyder, at Poul Vistoft 
igen er formand for DLIF, og at 
den nye formand, Ole Jensen, 
Struer, træder tilbage i de me
nige bestyrelsesmedlemmers 
rækker. Det betyder også, at 
Kaj Christensen igen kan vare
tage hvervet som formand for 
Landskredsen.
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Firmaidræt

Navnlig navne

Frivillige ledere fra Hjørring F.S., Per Møller Jensen, Jens Ole Lind
holm og Poul Brøndum modtog forbundets hæderstegn da Hjørring 
afholdt repræsentantskabsmøde. Foto. Jøren Petersen.

Hjørring Firma Sport afholdt 
repræsentantskabsmøde 
den 3. marts 1993, og her 

modtog tre nordjyske idrætsle
dere forbundets hæderstegn for

10 års frivilligt lederarbejde for 
firmaidrætten.

Poul Brøndum fik hæders
tegnet for sit arbejde i bad
mintonudvalget i Hjørring F.S.

siden 1981, heraf de sidste 8 år 
som formand for udvalget.

I 1987 blev Poul Brøndum 
tillige valgt til posten som 
næstformand i H.F.S., en post 
han stadig bestrider. Poul mod
tog i 1988 Hjørring F.S. 5 års 
nål.

Per Møller Jensen startede 
i 1981 i Hjørring F.S. bordten
nisudvalg, og fra 1985 har han 
været formand for udvalget. 
Per varetager en mængde til
lidsposter i Hjørring.

Han er med i Tour de Pe
dal-udvalget og i motionsud
valget. Siden 1988 har han 
også været redaktør af Hjørring 
F.S. medlemsblad. På for
bundsplan har Per siden 1987 
været medlem af kredsbe
styrelsen i Nordjylland. I 1992 
blev Per hædret som årets id
rætsleder i Nordjylland.

Jens Ole Lindholm har 
været med i firmaidrætten i 
Hjørring siden 1980, de første 
to år som medlem af badmin
ton og fodboldudvalget. I 1985 
skiftede han udvalg til bord
tennisudvalget, og han modtog 
i 1991 Årets Lederpokal i 
Hjørring F.S.

Arne Lampe, kåret til årets 
idrætsleder i Horsens.

Horsens Folkeblad kårer 
hvert år Årets Idrætsleder 

i Horsens. I år faldt valget på 
formanden for Horsens Firma 
Idræt, Arne Lampe.

Arne Lampe har været for
mand for Horsens F.I. siden 
1989, og i hans formandstid er 
der blevet skabt respekt om 
sammenslutningens arbejde, 
både lokalt og på landsplan. 
Arne tilskrives således en stor 
del af æren for, at Horsens F.I.

blev valgt som årets sammen
slutning i 1992.

Arne startede i Horsens F.I. 
som formand for håndboldud
valget i 1979, og har siden 
1981 været næstformand.

Der er ingen tvivl om, at det 
er breddeidrætten der står 
Arnes hjerte nærmest, men han 
er ikke enøjet, når han med 
sæde i det lokale folkeop
lysningsudvalg, skal være med 
til at afstikke rammerne for id
rætslivet i Horsens.

Formand for Vordingborg 
Firma Sport, Ingolf Peter
sen, modtog den 29. marts for

bundets hæderstegn. Ingolf 
startede i Vordingborg F.S. i 
badmintonafdelingen, som han 
har været formand for i adskil
lige år.

Ingolf Petersen udfører et 
kæmpearbejde i Vordingborg 
F.S. Han har i en årrække ledet 
motionsløbet Etapeløbet, lige
som han er redaktør af Vor
dingborg F.S. medlemsblad.

Ingolf var i 1990 idemand til 
Kredstræf-stævnerne, der blev

en stor succes med deltagelse af 
mange firmahold fra Storstrøms 
Amtskreds.

Hæderstegnet blev overrakt 
af konsulent Jørgen Rasmussen 
ved Vordingborg F.S. repræ
sentantskabsmøde .

Aabenraa Firma Idræts bad
mintonudvalgs formand, 

Hans Erik Nissen, har mod
taget forbundets hæderstegn. 
Hans Erik har været medlem af 
badmintonudvalget i over 10 
år, hvor han i over halvdelen 
af tiden har været formand for 
udvalget.

Med Hans Eriks omhygge
lige formandsarbejde er bad
minton vokset til en af de 
største aktiviteter i Aabenraa 
Firma Idræt, og Hans Erik gør 
et samvittighedsfuldt arbejde 
med at imødekomme badmin
tonspillernes ønsker om 
træningstimer.

Hæderstegnet blev overrakt 
onsdag den 24. februar i for
bindelse med Aabenraa Firma 
Idræts repræsentantskabsmøde.

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 65 60 
Fax. 65 30 14 26 
Ekspedition:
Man.-torsdag kl. 8-15.30 
Fredag kl. 8-15.00

Generalsekretær:
Svend Møller 
Cedervænget 14 
5700 Svendborg 
Tlf. 62 22 57 33

Styrelsen:
Formand:
Tage Carlsen 
Heboltoft 12 
6950 Ringkøbing 
Tlf. 97 32 55 20

Næstformand: 
Jørn Godt 
Sehultzvej 5 
6091 Bjert 
Tlf. 75 57 23 22

Kristian Hansen 
Blåbærvej 2 
7200 Grindsted 
Tlf. 75 32 17 34

Kurt Petersen 
Lumbyesvej 12 
4200 Slagelse 
Tlf. 53 52 75 35

Peder Bisgaard 
Kighusvænget 21 
3400 Hillerød 
Tlf. 42 26 96 43

DFIF's konsulenter:
Forbundskonsulent 
øst for Storebælt 
Jørgen Rasmussen 
Lov vej 10 
Pederstrup 
4700 Næstved 
Tlf. 53 76 16 35 
Fax: 53 76 03 35 
Biltlf: 30 66 11 27

Forbundskonsulent 
Nord- og Midtjylland 
Jan Grumstrup 
Banegårdsvej 27 
9500 Hobro 
Tlf. 98 51 01 01 
Fax. 98 52 02 35 
Biltlf: 30 66 I 1 26

Forbundskonsulent 
Sydjylland og Fyn 
Jan Steffensen 
GI. Grevegård 5 
5492 Vissenbjerg 
Tlf. 64 47 33 17 
Fax. 64 47 33 87 
Biltlf: 30 66 11 25

Uddannelseskonsulent 
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 72 53

Aktivitetskonsulent 
Alice Rasmussen 
Tårupbygade 36 
5370 Mesinge 
Tlf. 65 32 50 15

Aktivitetskonsulent 
Bo Isaksen 
V. Ringvej 9 
8850 Bjerringbro 
Tlf. 86 68 00 69
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Sporten på museum

En glad museumsleder Arne Rahbek fra Danmarks Spoiismuseum viser Kim Andersens gule 
førertrøje frem. I baggrunden Michael Guldhammer (tv) og Kim Andersen i gang på rullerne.

Politikere og 
idrætsledere blan
dede sig med tidli
gere og nuværende 
elitesportsfolk, da 
Danmarks Sports
museum åbnede 
dørene lørdag den 
3. april.
Flere af stjernerne 
benyttede lejlighe
den til at skænke 
trofæer fra de aktive 
dage til museums
leder Arne Rahbek.

Tekst Se foto. 
John Thrane

Det danske aprilvejr 
med bidende kulde 
skar de officielle taler 

ned til et minimum, og iste- 
det overtog Idrætten scenen. 
Vejle Gymnastik Forenings 
springteam sørgede for, at 
sportsmuseet fik en flyvende 
start, og cykelrytterne Michael 
Guldhammer og Kim An
dersen gav opvisning i kørsel 
på ruller. De to cykelstjerner 
kørte henholdsvis 16,010 km 
og 16,050 km på blot ét 
kvarter.

Kim Andersen kører nu 
som amatør, og inden opvis
ningen skænkede Kim An
dersen et af sine kæreste tro
fæer, den gule førertrøje fra 
Tour de France, til sports
museet.

Også Niels Fredborg, OL- 
vinder fra 1972 i sprint og 
verdensmester i 1000 m. på 
tid i 1967, 1968 og 1970, var 
på banen, og Niels Fredborg 
skænkede museet sin VM- 
trøje fra 1970 i Leicester. Be
søgende i museet kan også se 
Peder Pedersens verdensme
stercykel i sprint fra 1975.

Idéen 80 år gammel
Museumsleder Arne Rahbek 

fortæller, at ideen til et sports
museum blev luftet første gang 
allerede i 1912, men at der 
først kom skred i planerne i 
forbindelse med Vejle Bold
klub og Dansk Boldspil Unions 
100 års jubilæum i 1989.

- Man regner med at om
kring 2,5 mio. danskere dyrker 
idræt under en eller anden 
form. Idrætten er langt den 
største folkelige bevægelse 
herhjemme, og museets formål 
er at vise den spændende hi
storie om dansk idræts udvik
ling gennem et par hundrede 
år.

- Gennem billeder, video
film og rekvisitter kan alle i- 
drætsinteresserede genopleve

de store sportspræstationer fra 
hjemlige og internationale 
sportsbegivenheder, siger Arne 
Rahbek, der er uddannet id
rætshistoriker.

Stærkt hold bag museet
Danmarks Sportsmuseum er 

en selvejende institution, og 
økonomien hviler i første om
gang på fondsstøtte og entre
indtægter. Museet har lejet sig 
ind i det nye kulturhus, og 
Vejle Kommune betaler huslej
en i de nye flotte lokaler.

Det er et stærkt lokalt team 
der står bag sportsmuseet.

Formand er Peter Sikær 
Kristensen, der også er for
mand for kulturudvalget i 
Vejle. Erhvervslivet er re
præsenteret ved Dandy-direk
tøren Holger Bagger Sørensen.

Ole Worm fra Den Jydske 
Idrætshøjskole er også med 
sammen med folketingsmed
lem Helge Sander og sund
hedsminister Torben Lund.

Peter Sikær Kristensen kal
der det for en planlagt tilfæl
dighed, at det netop blev 
Vejle, der blev hjemsted for 
Danmarks Sportsmuseum.

- Vi har sat tre år af til at 
bevise, at Vejle er det rigtige 
hjemsted. Vi har investeret ca. 
1 mio. kr. i museet, og regner 
med ca. 25.000 besøgende 
om året. Driften af museet 
skal kunne hvile i sig selv. 
Når de tre år er gået, håber vi 
at komme på museumsloven, 
siger Peter Sikær Kristensen.

Museet har åbent daglig fra 
kl. 11,00 til 16.00. Entre 20 kr.


